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Protokół Nr XVI/20 
z XVI Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 26 sierpnia 2020 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1000 
Zakończenie posiedzenia       - godz. 1320 
Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 17 
 
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył XVI Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał wszystkich radnych, Pana starostę, cały Zarząd, 
przybyłych Dyrektorów oraz pracowników Starostwa. Pan Przewodniczący poinformował, że 
w sesji uczestniczy 17 radnych, co wobec 25 osobowego składu Rady stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu, lista pracowników Starostwa stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Radni, którzy usprawiedliwili swoją nieobecność: Krystyna Szter, Iwona Plaskota, Zbigniew 
Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian Piwcewicz, 
Janusz Radziszewski. 

Pan Przewodniczący odczytał skróconą informację o ochronie danych osobowych, 
przypominając, iż administrator danych osobowych - Starosta Olsztyński (Pl. Bema 5, 10-516 
Olsztyn) informuje, że Państwa dane osobowe przetwarzamy w celu niezbędności takiego 
działania do wykonania zadania realizowanego w interesie publicznym lub w ramach 
sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi (art. 6 ust. 1 lit. e RODO), 
w związku z realizacją zasady dostępu do informacji publicznej - poprzez utrwalanie 
i transmitowanie obrad Rady Powiatu w Olsztynie. 

Nagrania z transmisji udostępniamy w: Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 
internetowej Powiatu Olsztyńskiego. 

Znajdujące się na nagraniach dane osobowe przetwarzamy zgodnie z obowiązującymi 
przepisami prawa, a następnie archiwizujemy, zgodnie z jednolitym rzeczowym wykazem akt 
organów powiatu i starostw powiatowych. 

Szczegółowe informacje na ten temat są zawarte w klauzuli informacyjnej: w Biuletynie 
Informacji Publicznej, na stronie internetowej Powiatu oraz przed wejściem do sali obrad. 

Nie wpłynęły poprawki co do treści protokołu z XI Sesji Rady Powiatu w dniu 27 lutego 
2020 r., i zgodnie z § 24 ust. 1 Statutu Powiatu został on zatwierdzony. 

Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym radnym jest przesyłany 
porządek obrad, który nie podlega głosowaniu (stanowi on załącznik nr 3 do protokołu). 
Zmiany do przesłanego porządku obrad, zgodnie z art. 15 ust. 2 ww. ustawy, wprowadzić może 
Rada Powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, co w wypadku Rady 
Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku 
obrad? 

Pan Andrzej Abako wniósł o zmianę porządku obrad polegającą na wprowadzeniu po 
punkcie 10 dodatkowych punktów pn.: 
• „Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego”, 
• ,,Wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Olsztyn dotyczącego  wykonywania 

zadań w zakresie publicznego transportu zbiorowego”. 
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Pan Jerzy Laskowski powiedział, że w związku z tym, obecny punkt 11 stałby się 13. 
Pan Przewodniczący poprosił Pana Starostę o uzasadnienie, jeśli chodzi o proponowaną zmianę 
porządku obrad.  

Pan Andrzej Abako powiedział, że odnośnie punktu „Udzielenie pomocy finansowej 
jednostkom samorządu terytorialnego”, to wpłynął wniosek Gminy Dywity, która organizuje 
„XX Kiermas Warmiński”. Zawsze wspieraliśmy ten Kiermas kwotą 10.000 zł, ponieważ 
wiadomo, że w dobie koronawirusa decydowanie o imprezie toczyło się do ostatniego dnia. 
Jednak Gmina Dywity zdecydowała się na wprowadzenie i zrobienie tej imprezy. W związku 
z tym, wystąpiła do nas z prośbą o dofinansowanie tej gminnej imprezy na poziomie 10.000 zł, 
i taką kwotą to dofinansujemy. Jeśli chodzi o punkt ,,Wyrażenie zgody na zawarcie 
porozumienia z Gminą Olsztyn dotyczącego wykonywania zadań w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego”, to od 1 września chcielibyśmy pilotażowo uruchomić transport 
publiczny na terenie Gminy Purda. W związku z tym, że ostatni przystanek będzie w Gminie 
Olsztyn musimy odpowiednią uchwałę podjąć, dotyczącą porozumienia z Gminą Olsztyn, 
żebyśmy mogli na tym przystanku stanąć.   
 Pan Zbigniew Szczypiński zapytał o punkt czwarty, a mianowicie ,,Wybór członka 
Zarządu Powiatu w Olsztynie”. Pan radny stwierdził, że my nikogo nie odwoływaliśmy, ustawa  
też się nie zmieniła. Nic nie zwiększamy, chyba, że zwiększamy, bo wszystko możemy.  
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że całą sytuację Pan Starosta wyjaśni w punkcie 
czwartym.  
 Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że gdybyśmy mieli materiał z uzasadnieniem, 
to byśmy wszystko wiedzieli.  
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że pewnie tak, ale teraz dyskutujemy nad 
porządkiem obrad.  
 Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że dlatego pyta o porządek obrad, o punkt 
czwarty, bo jest on enigmatyczny. Pan radny powiedział, że rozumie, iż przy punkcie czwartym 
wszystkie jego wątpliwości zostaną rozwiane.  

 Ponieważ więcej wniosków nie było, Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w  sprawie przyjęcia wniosków Pana Starosty dotyczących zmian w porządku obrad sesji. Pan 
Przewodniczący powiedział, że będziemy głosować dwa razy, bo są dwa wnioski, 
a mianowicie: „Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego” i byłby 
to dodatkowy punkt 11 oraz „Wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Olsztyn 
dotyczącego wykonywania zadań w zakresie publicznego transportu zbiorowego”, który byłby 
punktem 12.  

Pan Laskowski poinformował, że odbędzie się teraz głosowanie nad wprowadzeniem 
do porządku obrad dodatkowego punktu 11 „Udzielenie pomocy finansowej jednostkom 
samorządu terytorialnego”. 
 Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 8 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech 
Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak, Artur Wrochna 
BRAK GŁOSU (1) 
Ewa Dutka, 
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NIEOBECNI (8) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Iwona Plaskota 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
Następnie Pan Przewodniczący zarządził głosowanie w  sprawie wniosku Pana Starosty 

dotyczącego wprowadzenia nowego punktu pn. „Wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia 
z Gminą Olsztyn dotyczącego wykonywania zadań w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego”. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (8) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Iwona Plaskota 

 Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Wobec braku dalszych wniosków Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji 

wraz z przyjętymi poprawkami: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Wybór członka Zarządu Powiatu w Olsztynie. 
5. Realizacja budżetu Powiatu 

–   podjęcie uchwały (druk nr 121). 
6. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-2035 

 podjęcie uchwały (druk nr 122). 
7. Ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 

Mieście.   
 podjęcie uchwały (druk nr 123). 

8. Podniesienie wynagrodzeń rodzin zastępczych zawodowych, rodzin zastępczych 
zawodowych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego oraz prowadzących rodzinne 
domy dziecka w Powiecie Olsztyńskim 
 podjęcie uchwały (druk nr 124). 

9. Funkcjonowanie szkół i placówek na terenie powiatu olsztyńskiego 
 podjęcie uchwały (druk nr 125). 

10. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego  
 podjęcie uchwały (druki nr 126). 

11. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego. 
12. Wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Olsztyn dotyczącego wykonywania 

zadań w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 
13. Rozpatrzenie skargi 

- podjęcie uchwały. 
14. Sprawy różne i wolne wnioski. 
15. Zamknięcie obrad Sesji. 
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Pkt 2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 

sesjami. 
 
Pan Andrzej Abako powiedział, że w okresie od ostatniej zwyczajnej sesji Rady 

Powiatu w Olsztynie (25 czerwca 2020 r.) odbyło się 6 posiedzeń Zarządu Powiatu w Olsztynie. 
Efektem prac Zarządu są między innymi projekty uchwał, które są ujęte w porządku obrad sesji. 

Praca Zarządu objęła również poniższe zadania, a mianowicie jeśli chodzi o realizację 
budżetu Powiatu Zarząd czterokrotnie dokonywał zmian w budżecie Powiatu na rok 2020. 

Odnośnie spraw związanych z gospodarowaniem mieniem Powiatu, Zarząd Powiatu 
ustalił cenę wywoławczą nieruchomości zabudowanej ośrodkiem wypoczynkowym 
w Łęguckim Młynie. Zarząd postanowił, że cena wywoławcza w przetargu na zbycie 
przedmiotowej nieruchomości wyniesie 3.500.000 zł, wobec wartości określonej w operacie 
szacunkowym – 3.068.173 zł.  

W okresie między sesjami Zarząd Powiatu wydał: 
a) 2 postanowienia w sprawie uzgodnienia miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, 
b) 1 decyzję w sprawie oddania nieruchomości w trwały zarząd Powiatowej Służbie 

Drogowej, 
c) 1 opinię do decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej, 
d) 2 zgody właścicielskie na dysponowanie nieruchomością na cele budowlane. 

 
Jeśli chodzi o sprawy oświatowe, to z dniem 31 sierpnia br. kończy się 5-letnia kadencja 

Pana Janusza Cieplińskiego, Dyrektora Powiatowej Szkoły Muzycznej w Dywitach. Zgodnie 
z rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej w sprawie szczegółowych rozwiązań 
w okresie czasowego ograniczenia funkcjonowania jednostek oświatowych w związku 
z COVID-19, Zarząd postanowił przedłużyć Panu Cieplińskiemu powierzenie stanowiska 
Dyrektora Szkoły do dnia 31 sierpnia 2021 roku. 

Zarząd powołał komisje egzaminacyjne dla nauczycieli ubiegających się o awans na 
stopień nauczycieli mianowanych w Zespole Szkół Rolniczych w Smolajnach, Zespole Szkół 
w Olsztynku i Powiatowej Szkole Muzycznej w Dywitach. 

Dwunastu uczniów szkół prowadzonych przez Powiat Olsztyński, którzy w minionym 
roku szkolnym osiągnęli najwyższe wyniki w nauce, lub osiągnęli sukces na polu artystycznym 
otrzymało nagrodę Starosty Olsztyńskiego ,,Młodzi i zdolni”. Wyróżnionym uczniom została 
przyznana nagroda pieniężna w wysokości 833 zł.  

W ramach projektu „Zdalna szkoła” Powiat zakupił 31 komputerów, które zostały 
przekazane szkołom powiatowym z przeznaczeniem na dalsze przekazanie uczniom. Laptopy 
trafiły również do 15 rodzin zastępczych i rodzinnych z domów dziecka. Ich zakup umożliwiła 
darowizna międzynarodowej firmy Ernst &Young Usługi Finansowe Audyt Sp. z o.o., do której 
dotarli pracownicy PCPR-u w Olsztynie. Pan Starosta na ręce Pana Patureja złożył 
podziękowanie za chęć wystąpienia do tylu fundacji. Jedna z nich się odezwała i dzieciaki 
dostały 15 nowoczesnych laptopów wraz z oprzyrządowaniem. 

Odnośnie spraw związanych ze sprawami z zakresu ochrony zdrowia Zarząd wyraził 
zgodę na realizację zadania z zakresu promocji zdrowia i edukacji zdrowotnej polegającego na 
produkcji cyklu krótkich filmów informacyjno-edukacyjnych, dotyczących problematyki 
czerniaka, depresji u dzieci i dorosłych, cukrzycy oraz walki z kleszczami. Dwa z pięciu filmów 
(na temat czerniaka i kleszczy) zostały już wyprodukowane i zamieszczone na stronie 
facebookowej Powiatu. Kolejne powstaną jesienią. 

Na wniosek Dyrektora Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu Zarząd 
postanowił udzielić Szpitalowi wsparcia finansowego w formie dotacji na rok 2021 
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z przeznaczeniem na częściowe pokrycie wkładu własnego w projekcie ,,Skuteczne wsparcie 
pacjentów Szpitala Powiatowego w Biskupcu ze schorzeniami narządu ruchu oraz chorobami 
kardiologicznymi”. Szacunkowy koszt projektu wynosi około 950.000 zł a wkład własny 
150.000 zł w podziale: 100.000 zł - Gmina Biskupiec i 50.000 zł - Powiat Olsztyński. 

Zarząd Powiatu zapoznał się z informacjami na temat wykonania przychodów i kosztów 
szpitali powiatowych po dwóch kwartałach 2020 r. Szpital Powiatowy w Biskupcu zamknął II 
kwartał stratą w wysokości 1.055.922 zł, wobec amortyzacji na poziomie 866.000 zł, co 
oznacza, że gdyby taki stan rzeczy utrzymał się do końca roku, Powiat musiałby pokryć stratę 
placówki w wysokości 193.000 zł. ZZOZ w Dobrym Mieście zamknął II kwartał stratą 
w wysokości 169.503 zł przy amortyzacji wynoszącej 488.556 zł. Kwota straty mieści się 
w amortyzacji do pokrycia z dochodów lat poprzednich.  

6 lipca w Szpitalu Powiatowym w Biskupcu została podpisana umowa na 
dofinansowanie zakupu tomografu komputerowego i modernizacji tutejszej placówki. 
Całkowity koszt tej inwestycji to 1.300.000 zł, z czego 600.000 zł przekazał Zarząd 
Województwa Warmińsko – Mazurskiego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego. 
Pozostałe fundusze na ten cel przekazali przedsiębiorcy biskupieccy, w tym firma Egger 
500.000 zł, Zakłady Mięsne Warmia 200.000 zł. Pan Starosta podziękował za tą pozytywną 
odpowiedź biznesu właścicielom firmy Egger, firmie Warmia oraz Marszałkowi. Dzięki temu 
mogliśmy skorzystać z tej dotacji, bo o tomograf komputerowy staramy się co najmniej od 
czterech, trzech lat i nigdy nie mieliśmy takich środków, żeby go zakupić. Zabezpieczaliśmy 
nawet wkłady własne, a teraz uda nam się kupić ten tomograf bez wkładu własnego, tylko z 
pieniędzy sponsorów.   

Odnośnie spraw drogowych i inwestycyjnych, rozstrzygnięto przetargi na realizację 
zadania inwestycyjnego – ZIT Dywity-Barczewo: 

a) w przetargu na pierwszy odcinek drogi od Spręcowa do krzyżówek barczewskich 
wybrano ofertę na kwotę 28 410 941,09 zł, 

b) w przetargu na odcinek od krzyżówek barczewskich do Barczewa wybrano ofertę  
na kwotę 17 331 961,26 zł. 

Oba zadania będzie realizowała ta sama firma. Pan Starosta powiedział, że w tej chwili 
został przekazany plac budowy i ma nadzieję, że zobaczymy maszyny drogowe naprawiające 
tą drogę po 10 września. Pan Starosta powiedział, że bardzo się cieszy, że udało się 
zorganizować montaż finansowy i, że zarówno Gmina Barczewo jak i Gmina Dywity podeszły 
do tego bardzo poważnie, aczkolwiek rozmowy toczyły się bardzo długo, ale efekt końcowy 
jest bardzo dobry. Tu też nie zabrakło tej odpowiedzialności biznesu, dlatego, że jeden z 
przedsiębiorców, który prowadzi firmę Primavera też dołożył 1.000.000 zł do tej inwestycji 
drogowej. Pan Starosta powiedział, że otwierając się na biznes, on otwiera się na nas i dostrzega 
potrzebę pomocy mieszkańcom Powiatu Olsztyńskiego.  

Zarząd Powiatu w Olsztynie 8 lipca podpisał umowę  
na realizację zadania pn. „Pozyskanie danych elektronicznych na temat sieci dróg 
powiatowych” w ramach projektu „e-administracja w powiecie olsztyńskim”. Zadanie polega 
na wykonaniu fotorejestracji dróg powiatowych oraz wysokorozdzielczego skaningu 
laserowego ze znakowaniem GPS. To rozwiązanie posłuży do budowy bazy danych ewidencji 
pasa drogowego i umożliwi w przyszłości szerokie wykorzystanie pozyskanych danych do 
prowadzenia prac planistycznych i inwentaryzacyjnych oraz monitoringu pasa drogowego, bez 
konieczności wykonywania dodatkowych prac w terenie.  

Zarząd podjął 6 uchwał w sprawie wyrażenia opinii w przedmiocie zmiany kategorii 
dróg w gminach Powiatu Olsztyńskiego i sąsiednich powiatach. 

Powiat Olsztyński otrzymał z rąk Wojewody Warmińsko-Mazurskiego promesę 
Prezesa Rady Ministrów na 7,9 mln zł, w ramach rządowego Funduszu Inwestycji 
Samorządowych. Środki będą mogły być wydatkowane na inwestycje już zaplanowane na 
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bieżący rok oraz na nowe. Czekamy na uruchomienie programu. Pan Starosta powiedział, że 
już zostały złożone odpowiednie wnioski finansowe i w tej chwili czekamy na przelew, który 
powinien nastąpić lada moment.  

Starosta Olsztyński 31 lipca wziął udział w spotkaniu Stowarzyszenia „Szesnastka”. 
Rozmowy dotyczyły przebudowy drogi krajowej nr 16 i szansy budowy nowych odcinków 
drogi pomiędzy Ostródą a Olsztynem i kończącą się w Borkach Wielkich dwupasmówką, 
z dojechaniem dwupasmówki do Mrągowa. Jest bardzo duża szansa, żeby droga nr 16 stała się 
na tych odcinkach dwupasmowa. Dodatkowo jest bardzo duża szansa, żeby od Olsztyna do 
Biskupca też była dwupasmowa. 

Starostwo Powiatowe w Olsztynie otrzymało dofinansowanie w wysokości 100 tys. zł. 
z programu MSWiA „Razem bezpieczniej” im. Władysława Stasiaka na przebudowę 
potencjalnie niebezpiecznych przejść dla pieszych. Projekt realizowany jest już od czerwca, 
a dzięki dofinansowaniu MSWiA uda się zwiększyć jego zakres. Obejmie on zarówno prace 
budowlano-instalacyjne, jak i działania edukacyjne. Koszt całkowity projektu został 
oszacowany na prawie 158 tys. zł, z tego 100 tys. zł pokryje dotacja MSWiA. Pan Starosta 
powiedział, że udam nam się naprawić cztery przejścia dla pieszych, a mianowicie dwa 
w Gminie Stawiguda, jedno w Dywitach i jedno w Barczewie.   

Do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego zostało złożonych 6 wniosków  
o dofinansowanie w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Wartość inwestycji kształtuje się 
na poziomie 16,6 mln zł. Są to: 

a) Przebudowa drogi powiatowej nr 1467N, na odcinku od kanału Kiermas do km około 
3+700 (gm. Barczewo), 

b) Przebudowa drogi powiatowej nr 1428N relacji Cerkiewnik – Różynka (gm. Dobre 
Miasto, gm. Świątki), 

c) Przebudowa drogi powiatowej nr 1465N na odcinku od skrzyżowania w m. Kaplityny 
do km około 0+800 (gm. Barczewo), 

d) Przebudowa skrzyżowania ulic Bartąskiej, Złotej i Stawigudzkiej w miejscowości Jaroty  
w ciągu drogi powiatowej 1372N (gm. Stawiguda), 

e) Przebudowa drogi powiatowej nr 1441N, ul. Warszawska w m. Stawiguda na odcinku  
od DK51 do skrzyżowania z ulicą Olsztyńską (gm. Stawiguda), 

f) Przebudowa drogi powiatowej nr 1372N na odcinku wąwozu w Rusi. 
 Pan Starosta powiedział, że wszystkie te inwestycje zostały złożone w programie 
dwuletnim i będą realizowane w latach po otrzymaniu i podpisaniu umowy w latach 2021-2023. 
Można powiedzieć, że powinny się skończyć w 2023 roku.   

Odnośnie spraw związanych z bezpieczeństwem, Zarząd Powiatu wyraził wolę 
przekazania 45 tys. zł na wsparcie Ochotniczej Straży Pożarnej. Pieniądze w kwocie po 15 tys. 
zł miałyby trafić do jednostek w Kwiecewie, Smolajnach i w Olsztynku. Z wnioskami 
o dofinansowanie zwrócili się burmistrzowie i wójt ww. gmin. W przypadku dwóch pierwszych 
OSP kwota posłuży na wyremontowanie strażackich garaży, z kolei w Olsztynku środki 
pomogą na zamknięcie kwoty potrzebnej na zakup nowoczesnego pojazdu ratowniczo – 
gaśniczego. Wniosek Zarządu w tej sprawie zostanie skierowany do Rady Powiatu w Olsztynie 
w najbliższym czasie, czyli sesji wrześniowej. Pan Starosta powiedział, że na godzinę 10:00 
był zaproszony do Komendy Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej na przekazanie 
samochodów. Jeden z nowoczesnych samochodów marki VOLVO trafi też na teren powiatu 
olsztyńskiego, do miejscowości Praslity w Gminie Dobre Miasto.   

W związku z wysokim poziomem rzeki Łyny, który utrzymywał się w Bartągu, Starosta 
Olsztyński zwołał Powiatowy Zespół Zarządzania Kryzysowego. Doraźne działania przyniosły 
efekty, ale musimy tam rozwiązać problem nie tylko doraźnie, ale i kompleksowo. Pan Starosta 
powiedział, że ma nadzieję, że te rozmowy z Wodami Polskimi – właścicielami Łyny, jak i też 
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z gospodarzem czyli Wójtem i mieszkańcami spowoduje, że uda się rozwiązać ten problem i to 
miejsce będzie bezpieczne dla mieszkańców. 

Odnośne spraw z zakresu pomocy społecznej, 31 lipca br. zakończyła pracę, 
przechodząc na emeryturę, pani Elżbieta Wolańska, dyrektor Domu Pomocy Społecznej 
w Barczewie. Zarząd powierzył obowiązki dyrektora na okres do 31 lipca 2021 roku pani 
Beacie Szpakowskiej - pracownicy DPS.  

Ponad 40 osób wzięło udział w wizycie studyjnej w Starostwie Powiatowym 
w Olsztynie w ramach projektu „Usługi społeczne dla osób zagrożonych i wykluczonych 
społecznie w Gminie Barczewo”. Projekt realizowała Fundacja Na Rzecz Rozwoju Społeczno 
- Gospodarczego „Jak nie my, to kto” z Olsztyna. Z uczestnikami projektu spotkali się Pani 
Wicestarosta Joanna Michalska oraz Pan Wiktor Marek Leyk – Szef Kancelarii Sejmiku 
Województwa Warmińsko – Mazurskiego. Celem projektu jest wzrost wiedzy z zakresu 
zdrowego funkcjonowania rodziny przyczyniającego się do aktywnego udziału w życiu 
społecznym i powrotu na rynek pracy, w tym przypadku mieszkańców Gminy Barczewo. 

4 sierpnia w Starostwie Powiatowym w Olsztynie odbyło się spotkanie informacyjno-
szkoleniowe pn. „Pożyczka Rozwojowa, Pożyczka Inwestycyjna z Premią, Pożyczka 
Płynnościowa dla MŚP oraz Start-upów”. Wzięło w nim udział około 20 przedsiębiorców. 
Organizatorami spotkania byli Powiat Olsztyński i Bank Gospodarstwa Krajowego.  

Jeśli chodzi o sprawy z zakresu promocji Powiatu, to w okresie między sesjami Zarząd 
Powiatu zdecydował o finansowym wsparciu organizatorów następujących imprez: 
 Międzynarodowy Przegląd Sztuki Nowoczesnej – Galeria Sztuki „Synagoga” 

w Barczewie, 
 Turniej piłki nożnej młodzików „ Błękitni Red-Max Cup” Klewki, Stary Olsztyn, 
 Memoriał im. Piotra Karpiniaka w Dobrym Mieście, 
 Wycieczka Szlakiem Świętej Warmii - Polski Związek Emerytów i Rencistów, 
 23. Rajd Warmiński, 
 Zawody jeździeckie w Radostach, 
 Regionalny Dzień Pszczelarza w Olsztynku, 
 Rajd Lotniczy po Lotniskach Warmii i Mazur.  

 
Gadżety promocyjne Powiatu zostały przekazane na: 

 Festyn Parafialny w Świątkach, 
 XXVII Powiatowe Regaty Żeglarskie „ O Błękitną Wstęgę Jeziora Dadaj”. 

 
12 września natomiast odbędzie się, przy wsparciu finansowym Powiatu, jubileusz 

200-lecia Starego Olsztyna. 
W czasie wakacji zostały zrealizowane kolejne elementy promocyjne turystyczno-

pielgrzymkowego Szlaku Świętej Warmii: 
 uruchomiona została strona internetowa szlakswietejwarmii.pl, na której poszczególne 

przystanki na szlaku zostały przedstawione w trzech odsłonach multimedialnych: w formie 
tekstu, filmu oraz audiobooka, 

 podczas uroczystego otwarcia nowego zakładu produkcyjnego Piekarni Tyrolskiej  
w Barczewie goście mieli okazję spróbować „chlebka pielgrzymkowego”, który można 
kupić w piekarniach sieci w ponad 150 punktach na terenie czterech województw. Pan 
Starosta powiedział, że my dziś również otrzymaliśmy od Piekarni Tyrolska po jednym 
bochenku chleba na spróbowanie, 

 na zamku w Lidzbarku Warmińskim odbyła się promocja książki poświęconej 
powiatowemu projektowi; do publikacji książkowej dodana jest także mapa Szlaku Święta 
Warmia, 
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 została wydana płyta z przewodnikiem filmowym „Warmińskie Szlaki”. 
Od ostatniej Sesji Rady Powiatu w Olsztynie Starosta Olsztyński uczestniczył  

w ponad 112 spotkaniach służbowych w urzędzie i poza nim.  
Pan Starosta powiedział, że projekt Szlak Świętej Warmii jak i projekt promocji Warmii 

trwa od trzech miesięcy i w tej chwili mamy bardzo pozytywne recenzje i opinie. Został 
zauważony nie tylko na terenie naszego województwa, czy samej Warmii, ale mamy szerszy 
pogląd, że naszymi odcinkami zainteresowała się najprawdopodobniej telewizja publiczna, 
która być może podejmie decyzję o pokazywaniu tych odcinków nakręconych przez TVP 3 na 
terenie całego kraju. Można powiedzieć, że za bardzo małe pieniądze mamy promocję regionu 
na bardzo wysokim poziomie.  

Na koniec Pan Starosta powiedział, że córka naszego kolegi radnego Zbyszka 
Czabryckiego wyszła za mąż. Młoda para poprosiła swoich gości o nie przynoszenie kwiatów 
na uroczystość, ale maskotek i drobnych przedmiotów, które mogłyby trafić do  dzieci z rodzin 
zastępczych. Tak też się stało i piękne kolorowe misie zostały przekazane do PCPR-u. Pan 
Starosta powiedział, ze doceniamy ten gest i poprosił Kolegę radnego o przekazanie 
nowożeńcom podziękowania i złożenia najserdeczniejszych życzeń szczęścia i miłości na 
nowej drodze życia.  

Pan Starosta przypomniał również, że w najbliższym czasie na skrzynki mailowe trafi 
do wszystkich radnych kolejny raport na temat COVID-19, przygotowany od ostatniej sesji. 
Być może już jutro otrzymają Państwo informację, jakie są stany, zapasy i jak jesteśmy 
przygotowani do kolejnej a może tej samej fali zachorowań na tą chorobę.  
 
Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pan Przewodniczący poinformował, że interpelacje na piśmie można składać 
w dowolnym momencie (zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje 
składa się na piśmie w sprawach zasadniczych dla Powiatu). Poinformował również, że 
w okresie od ostatniej Sesji Rady Powiatu nie wpłynęła żadna interpelacja. 

Pan Przewodniczący poinformował, że zapytania składa się na piśmie w sprawach 
aktualnych problemów powiatu, a także w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie 
faktycznym (zgodnie z § 12 ust. 1 Statutu Powiatu Olsztyńskiego).  

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania odnośnie sprawozdania Starosty 
Olsztyńskiego? W związku z problemami technicznymi Pan Przewodniczący zarządził 10 
minutową przerwę.  

Po przerwie Pan Przewodniczący ponowił pytanie odnośnie sprawozdania Starosty 
Olsztyńskiego. 

Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że z dużym zainteresowaniem słuchał 
sprawozdania Pana Starosty. Z tego sprawozdania wynika, że jest bardzo dobra współpraca 
z biznesem, ale nie ma informacji na temat tego jak wygląda biznes i przedsiębiorstwa patrząc 
na przedsiębiorczość z punktu widzenia bezrobocia. Nie jest chyba najlepiej, skoro bezrobocie 
ciągle wzrasta. Co nas czeka jeśli to tempo będzie się utrzymywało a we wrześniu nie wiadomo 
co będzie. Pan Trzaskowski zapytał, jaka jest sytuacja biznesu, co robimy w tym zakresie, aby 
zmniejszyć te bezrobocie. Co z tarczą antykryzysową, jak jest u nas realizowana? Pan radny 
zaproponował, aby teraz o tym nie rozmawiać, ale na najbliższej sesji żeby był punkt 
poświęcony tylko tej sprawie. Zaoszczędzimy dziś ten czas a Pan Starosta by się przygotował 
do odpowiedzi i mielibyśmy bardzo wyczerpującą informację. Takie rozwiązanie byłby 
najlepsze i nie oczekuje teraz odpowiedzi.   

Pani Anna Klewiado podziękowała Panu Staroście za materiały dotyczącej Świętej 
Warmii, bo będziemy mogli zobaczyć i ocenić jak te materiały wyglądają. Pani radna przyznała, 
że podoba jej się inicjatywa Pana Starosty, jeśli chodzi o produkcję tych filmów ekologiczno – 
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informacyjnych. Pani Klewiado powiedziała, że przyda się to głównie młodzieży, bo można 
zaczerpnąć z tego trochę wiedzy. Pani radna powiedziała, że ma pytanie odnoście projektu 
realizowanego przez Szpital Powiatowy w Biskupcu i wsparcia Powiatu w tym zakresie. Jest 
to wspaniała inicjatywa, tylko chodzi o konkrety. Co pacjenci otrzymają w ramach tego 
projektu, ilu pacjentów może otrzymać wsparcie jeśli chodzi o choroby narządów ruchu i 
pacjentów kardiologicznych?  
 Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że trochę się uspokoił na zakończenie 
sprawozdania, kiedy Pan Starosta przekazał informację, że kwestie COVID-u będzie radnym 
przesłana w formie elektronicznej na skrzynkę. Jest to na tyle ważna informacja, że nie można 
przejść obok i powiedzieć, że nic się nie dzieje i COVID-u na terenie powiatu olsztyńskiego 
nie ma. Tym bardziej, że jesteśmy w przededniu rozpoczęcia roku szkolnego. Pan radny 
powiedział, że spodziewał się, że będzie jakaś krótka żołnierska informacja na temat jakie 
szkoły są przygotowane jeśli chodzi o rozpoczęcie i jakie są ewentualne koncepcje co do 
funkcjonowania naszego szkolnictwa. Pan radny powiedział również, że mamy jeden internat 
w Zespole Szkół w Smolajnach i jeszcze jeden w Biskupcu, ale tam wisi schronisko. Pan 
Szczypiński powiedział, że ta kwestia go trochę martwi. Pan radny powiedział, że może to na 
wrześniowej sesji, ale chciałby otrzymać informację, jak wygląda kwestia naborów do klas 
pierwszych naszych szkół i kwestia wyników matur tegorocznych. Już w skali Polski te wyniki 
zostały podane i będą one poddane analizie przez naszą Komisję Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji. Najlepiej, żeby była to krótka procentowa informacja jak to przebiegało. 
Wiemy z materiałów, że w Polsce nie było najlepiej.  
 Kolejna sprawa dotyczyła książki „Szlak Świętej Warmii”. Pan radny stwierdził, że on 
jest very happy jeśli chodzi o ten projekt i pomimo, że nie wchodzi w skład Komisji, to wraz 
z Panem Stanisławem Trzaskowskim i Panem Jerzym Tytzem uczestniczyli w jej poszerzonym 
posiedzeniu, poświęconym promocji. Natomiast jeśli chodzi o konferencję poświęconą tej 
tematyce, to Pan radny powiedział, że czytał na stronie Powiatu, że ze względu na reżim 
bezpieczeństwa ta konferencja była w ograniczonym składzie. Pan Szczypiński powiedział, że 
żałuje, iż nie mógł wziąć udziału, bo nawet o niej nie wiedział a żywotnie interesuje się tym, 
tak jak osoby będące na tej Komisji. Pan radny poprosił, że gdyby tego typu konferencje były 
zaplanowane, to prosi o informację, bo jest zainteresowany tą tematyką. Następnie Pan radny 
powiedział, że chciałby tak dowcipnie zrelacjonować, to co powiedział Pan Starosta na temat 
zainteresowania Telewizji Publicznej tematem. Może Zenek Martyniuk po warmińsku 
zaśpiewa w Telewizji Publicznej, to będzie ten trend zachowany, który obecnie Telewizja 
Publiczna realizuje. Pan radny odniósł się również do sesji czerwcowej, gdzie w sprawozdaniu 
Pan Starosta wspomniał, że na dniach ma być rozstrzygnięty przetarg na jego ukochaną drogę 
powiatową tego odcinka, ten odcinek od drogi nr 57 w stronę Rudzisk. Pan radny stwierdził, że 
dziś nie usłyszał nic na ten temat. Co się dzieje w tej sprawie? Pan Szczypiński powiedział, że 
obiecuje i jeśli się to zakończy, to zaprosi Pana Starostę na ten odcinek, akurat tam gdzie 
przebiega nitka linii kolejowej i wypiją szampana za zakończenie całego tego odcinka, 
rozpoczętego w 2010 roku, jeszcze za kadencji Pana Starosty Pampucha. Było to obliczone na 
dwa etapy, później się okazało, że doszedł trzeci i na ten waśnie etap czeka.  
 Jeśli chodzi o kwestię filmów edukacyjnych, to jest to świetny pomysł i Pan radny 
stwierdził, że ma wniosek, aby przekazać te filmy do naszych szkół i przedszkoli na terenie 
powiatu olsztyńskiego. Nie zaszkodzi kawał tak dobrej edukacji, że kleszcze nie spadają 
z drzew, bo nie mają oczu. One są w trawie, nawet do 60 cm i nawet dziecko może zostać 
ukąszone.  
 Jeśli chodzi o tomograf do Szpitala, to Pan radny powiedział, że bardzo się cieszy, że 
udało się pozyskać sponsorów, tym bardziej, że wykorzystali kwestię ustawy covidowej. 
Dlatego nie tracą, ale mogliby nie pomagać. Dlatego musimy mieć tą świadomość, jak to 
wygląda.  
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 Pan Szczypiński powiedział, że w bloku gospodarowania mieniem Powiatu, Pan 
Starosta przekazał informację o wycenie nieruchomości w Łęguckim Młynie. Czy należy przez 
to rozumieć, że jest to ostateczna decyzja o sprzedaży tego klejnotu powiatowego, za jaki 
uznaliśmy go kilka lat temu i odejście od koncepcji budowy w oparciu o PCPR, Centrum 
związanego z działalnością pomocy społecznej? Pan Szczypiński powiedział, że jeśli będzie 
odpowiedź taka jaką przewiduje, to ubolewa z tego powodu, albowiem wyzbywamy się 
klejnotu Powiatu Olsztyńskiego, a tych klejnotów w tej naszej koronie ubywa.  
 Pan Lech Nitkowski powiedział, że nie ma takich zdolności oratorskich jak jego 
przedmówca, ale uważa, że sprawozdanie było dobre, jednak w filmie zabrakło mu nazwy 
gminy, a mianowicie gdzie są Skolity a są one w Świątkach. Co do kleszczy, to stwierdził, że 
on by się z kolegą tak do końca nie zgodził, bo nawet kolega Jacek podpowiadał, że z tego 
filmu wynika, że kleszcze atakują rowerzystów. Co prawda uzupełnienie było bardzo dobre, bo 
trzeba chodzić w spodniach itd., ale to co widzieliśmy to były rowery. Pan radny stwierdził, że 
zabrakło mu takiego potwierdzenia jakie było w sprawozdaniu, które zrobił Minister Oświaty, 
że szkoły nasze są przygotowane w 95% do nowego roku szkolnego. Pan Nitkowski 
powiedział, że on nie oczekuje tej odpowiedzi dzisiaj, bo to pytanie przygotował sobie dużo 
wcześniej a po wypowiedzi dyrektora jednej ze szkół w Barczewie doszedł do wniosku, że 
niewiele wiemy. Na pytanie co będzie ze spotkaniem i z tymi wszystkimi wytycznymi, Pan 
Dyrektor odpowiedział, że w piątek spotka się z nauczycielami. Pan radny zapytał, czy u nas 
też tak jest? Czy Starosta, lub Wicestarosta spotkali się wcześniej z dyrektorami, polecili, żeby 
spotkali się z nauczycielami, bo jak widać nie wszędzie tak jest, a niektórzy w ogóle się nie 
spotykają. Pan radny powiedział, że nie powie kto, bo byłoby mi wstyd. Pan Nitkowski 
powiedział, że Państwo radni dobrze wiedzą, bo sami byli kierownikami różnego rodzaju 
jednostek, że jak jest bieda a nie ma szefa, to ten dyrektor jest osamotniony i czuje się jak na 
bezludnej wyspie. Jednak jak przyjedzie Starosta lub Wicestarosta, może członek Zarządu 
i poklepie po ramieniu i powie: ,,nie zostawimy ciebie w chorobie”, to jest dużo i to jest ważne. 
Pan radny stwierdził, że gdyby to zależało od niego, to on by był za tym, aby rozpoczęcie roku 
szkolnego przesunięto o dwa tygodnie. Niech te dzieci zjadą z gór, z morza i posiedzą trochę 
i zobaczymy czy one są zdrowe, ale skoro idziemy do szkoły to idziemy. Pan radny powiedział, 
że ma dwoje wnucząt i nie będzie ich odprowadzał ani przyprowadzał, bo po pierwsze nikt go 
do szkoły nie wpuści a po drugie jak wpuszczą, to może już nie wrócić. Pan Nitkowski poprosił 
o uzupełnienie, w ilu procentach wiemy a w ilu nie wiemy, bo to jest bardzo ważna rzecz 
i najlepiej mówić prawdę i tylko prawdę.  
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że jeśli nie ma więcej pytań, to na ten moment 
kończy konkurs oratorski i udziela głosu Panu Staroście.  
 Pan Andrzej Abako powiedział, że co do informacji Pana Stanisława Trzaskowskiego, 
na następną sesję przygotujemy wszystkie dane związane z przedsiębiorczością, z tarczami 
i z pomocą dla przedsiębiorców oraz stanie bezrobocia. Pan Starosta powiedział, że możemy 
poświęcić oddzielny punkt i zgodził się, aby poinformować radnych na ten temat. 
 Odnośnie pytania Pani Anny Klewiado i projektu dotyczącego Szpitala Powiatowego 
w Biskupcu, to projekty składane do rządu dotyczyły dwóch zadań, a mianowicie tomografu 
komputerowego i najnowocześniejszego usg kardiologicznego, które byśmy kupowali. W tym 
projekcie jest to usg kardiologiczne, jak i dużo różnego sprzętu. Pan Starosta powiedział, że 
jeśli Państwo będą zainteresowani, to on poprosi Panią Dyrektor, aby przygotowała całą listę 
tego sprzętu, który będziemy kupowali. Program jest z pieniędzy Marszałka, które zostały 
zaoszczędzone, czy niewykorzystane na innych celach i w związku z tym, trafiły w zakres 
wsparcia szpitali powiatowych. Jesteśmy przed rozstrzygnięciem konkursu, nie wiemy czy 
zakwalifikujemy się na ten konkurs, ale głównym urządzeniem, które pomogłoby, to jest to usg 
kardiologiczne, na które czekamy już trzeci raz z rzędu i które kosztuje 400.000 zł.  
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 Co do wypowiedzi Pana radnego Szczypińskiego i Pana radnego Nitkowskiego 
odnośnie przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego, to Pan Starosta powiedział, że 
może przekazać tylko tyle, ile poinformował nas Pan Minister. Pan Minister twierdził, że to 
dyrektorzy odpowiadają. Pan Starosta powiedział, że on nie chciałby zrzucić tego na 
dyrektorów. Odbyło się spotkanie z dyrektorami tydzień temu. Omówiliśmy kwestie związane 
z naborem i maturami. Jeśli chodzi o przygotowanie szkół, to na tę chwilę, na dzisiaj, w tych 
założeniach ministerialnych, to są one przygotowane na te złożenia, które nakreślił Minister. 
Mamy środki dezynfekujące, wiemy co robić w klasach, jak to ma wyglądać np. należy 
rozszerzyć ławki. Jednak nie wszędzie da się to do końca zrobić. W związku z tym, dyrektorzy 
myślą o możliwości rozszerzenia tej nauki na różne godziny i zobaczymy, jak to zafunkcjonuje, 
jak to będzie wyglądało po pierwszym września. Wczoraj odbyła się konferencja z Panem 
Wojewodą, z Panem Dzisko – Głównym Inspektorem Sanitarnym Województwa Warmińsko 
– Mazurskiego, jak i z Panem Dyrektorem Zakrzewskim oraz z Panem Kuriatą – Szefem 
Wydziału Bezpieczeństwa i Zarzadzania Kryzysowego oraz Kuratorem, gdzie na ten temat 
prowadzone były rozmowy. Wszyscy starostowie wyrazili z jednej strony niepokój a z drugiej 
złożyli relację, że jesteśmy przygotowani na taki stan jak dzisiaj jest, czyli płyny dezynfekujące, 
maseczki. Wiemy, że trzeba wietrzyć, wiemy, że trzeba robić przerwy. To wszystko dyrektorzy 
wiedzą i mają wsparcie Starostwa Powiatowego, Wydziału Oświaty, jak i Starosty. Wczoraj 
otrzymaliśmy deklarację, że do szkół wjedzie partia płynu dezynfekującego, jak również 
maseczek, które zostaną rozdane pracownikom i uczniom. Pojawiają się również głosy, że 
może byśmy przebadali kadrę na COVID, ale z wyjaśnień i z rozmowy z Panem Dzisko, 
wynika, że takie badanie przesiewowe, profilaktyczne, na tę chwilę i sytuację epidemiologiczną 
jaka jest, nic nie daje. Badanie przeprowadzone w czwartek upewnia taką osobę, że gdyby miała 
wynik minusowy w poniedziałek, to jest zdrowa, ale nie wiemy, gdzie będzie przebywała 
w sobotę i w niedzielę. Niestety ten wynik minusowy upewni ją, że jest zdrowa i zlekceważy 
objawy, które może mieć. W związku z tym, mówi się, żeby jednak iść w tym kierunku, że jeśli 
coś się pojawi, to wtedy należy wyłączać poszczególne szkoły, czy poszczególne klasy, niż 
robić to profilaktycznie. Może to być jeszcze bardziej złudne niż całość tego badania i wyniku, 
który wyjdzie ujemny, gdyż później może być zlekceważenie i osoba będzie przeświadczona, 
że jest zdrowa, bo była badana a pójdzie do szkoły i zlekceważy pierwsze podstawowe objawy.  
 Co do naboru do szkół, to nabór mamy dobry. Pan Starosta powiedział, że liczby nie 
powie, ale jest znacznie lepszy, niż dwa lata temu, nie porównując roku 2019 i 2020, bo to był 
podwójny rocznik, tylko porównując do roku 2018 i 2019, mamy zdecydowanie lepszy. 
W niektórych szkołach jest troszeczkę słabiej a w niektórych lepiej, ale około 70% dzieci 
z terenu, które szkoły obejmują trafiają do naszych szkół. Bardzo dobry nabór jest w Biskupcu 
i bardzo dobry jest nabór w Zespole Szkół Rolniczych w Smolajnach. Jest dobry, bo dwa lata 
temu było dwa razy po osiem i to był jeden oddział 16-osobowy, a dziś wiemy, że to jest 40 
osób, czyli jest 23 na weterynarzu i 17 na rolniku. Przetrwaliśmy ten kryzys. W tamtym roku 
przy podwójnym naborze mieliśmy 44 osoby. Można powiedzieć, że jest to bardzo dobry 
wynik, ale te wszystkie dane będą we wrześniu. Pan Starosta powiedział, że w tej chwili jest 
jeszcze uzupełnianie i jeszcze wszyscy donoszą i kiedy będzie pełen zakres działania, to 
Państwo radni zostaną poinformowani we wrześniu. Pan Starosta powiedział, że jeśli chodzi 
o matury, to po poprawkach Państwo radni zostaną poinformowani jakie są ostateczne wyniki, 
ale zadowoleni być nie możemy. Nauczanie zdalne spowodowało, że poziom matur się obniżył 
i o ile średnia krajowa jest na poziomie 70%, to nasza jest na poziomie 60%. Pan Starosta 
powiedział, że słabo jest w technikach, ale nie wie dlaczego. O ile w liceach jest jako tako, tak 
w technikach jest fatalnie.  
 Odnośnie promocji Szlaku Świętej Warmii, jeśli będzie taka możliwość i nie będzie tego 
zagrożenia epidemiologicznego i będziemy mogli się otworzyć, to jesteśmy gotowi, żeby być 
może zrobić taką dużą konferencję na ten temat i zaprosić dziennikarzy i innych, żeby jeszcze 
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bardziej to rozpropagować. Uwaga odnośnie filmu zostaje przyjęta i zostanie on do szkół 
przekazany.  
 Pan Starosta powiedział, że jeśli chodzi o Łęgucki Młyn, to w tamtym roku prosił 
o wsparcie kwotą ponad 100.000 zł na tzw. Centrum Opiekuńczo – Mieszkalne. Zadanie było 
wtedy jednoroczne i po wielu dyskusjach doszliśmy do wniosku, że lepiej by było sprzedać 
Łęgucki Młyn i zdjąć z siebie problem, który od wielu lat jest nierozwiązany. Próbujemy już 
szósty, czy siódmy raz sprzedać Łęgucki Młyn i bezskutecznie. Pan Starosta wyraził nadzieję, 
że tym razem jest bardzo duże zainteresowanie kupnem tej nieruchomości, bardzo dużo jest 
zapytań. Widać, że firmy i osoby potrzebują lokaty kapitału w nieruchomości. W związku 
z tym, prawdopodobnie uda nam się sprzedać Łęgucki Młyn, dlatego cenę wywoławczą 
zrobiliśmy trochę wyższą niż jest w wycenie. Ta wycena też wzrosła od tej ostatniej o 400.000 
zł, czyli widać, że jest to zainteresowanie nieruchomościami, a my jeszcze o te 440.000 zł 
podnieśli do 3.500.000 zł. Zobaczymy, co z tego wyjdzie. Jeśli chodzi o Centrum, to nie 
rezygnujemy z niego i najprawdopodobniej będziemy starali się wybudować takie nowe 
Centrum Opiekuńczo Mieszkalne na terenie działki, którą posiadamy w Dobrym Mieście. Tam 
jest działka przy Domu Pomocy Społecznej i on jest bardzo mały, bo 16 osobowy. 
Chcielibyśmy wesprzeć go taka jednostką, żeby było bardziej ekonomicznie i wydajniej i żeby 
było to niejako uzupełnienie Domu Pomocy Społecznej jaki jest w Dobrym Mieście.  
 Co do Rudzisk, to przetarg został rozstrzygnięty. Kwota pierwotna wynosiła 700.000 zł 
a został chyba rozstrzygnięty na poziomie 280.000 zł, a do 30 września inwestycja będzie 
zakończona.  
 Pan Zbigniew Szczypiński zapytał, czy ma mrozić szampana? 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że jak najbardziej, ale bezalkoholowego. Prowadzimy 
jeszcze negocjacje i uzgodnienia, bo mamy projekt tej drogi tylko do zjazdu do drogi krajowej, 
natomiast skrzyżowanie drogi krajowej należy do drogi krajowej. W związku z tym, Pan radny 
może być niezadowolony, że jeszcze fragment tego zjazdu drogi krajowej zostanie w takim 
stanie jaki jest, bo krajówka musi go naprawić.  
 Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że może czwarty etap? 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że my nie możemy tego robić, bo to należy do dróg 
krajowych. Prowadzimy negocjacje, żebyśmy mogli tam położyć asfalt i żeby był zjazd, ale 
drogi krajowe stawiają nam warunek, że musielibyśmy zrobić tak jak oni chcą  
 Pan Zbigniew Szczypiński zapytał, czy z tym „trójkątem”? 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że z tym „trójkątem” i wtedy 250.000 zł by nam nie 
wystarczyło na to, żeby zrobić ten zjazd. Zobaczymy, czy uda się to wykonać. Jeśli nie zgodzą 
się na to, żebyśmy zrobili to co chcemy zrobić, to należy zrozumieć, że oni zaplanują ten zjazd 
w przyszłym roku i będą go robić, żeby to wszystko się zamknęło.  
 Zbigniew Szczypiński powiedział, że skromność Pana Nitkowskiego nie miała 
potwierdzenia w faktach, bo niewiele krócej mówił od niego. Pan Szczypiński zwrócił się do 
Pana Nitkowskiego i powiedział: ,,Panie Nitkowski, niech Pan nie będzie taki skromny, jeśli 
chodzi o zdolności oratorskie, bo mi jeszcze brakuje do Pana kunsztu”. 
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że jest to punkt dotyczący interpelacji i zapytania 
radnych i pytania miały być kierowane do Pana Starosty i  jak ktoś chce oceniać inne osoby, to 
jest punkt sprawy różne a nie ten punkt. Pan Laskowski zwrócił się do Pana Starosty 
z zapytaniem, czy w budżecie na 2020 rok przewidzieliśmy zwiększoną kwotę na płace 
pracowników starostwa. Wiemy, że rok zaczął się jak się zaczął, nieprzewidywanymi nawet 
dla budżetu zjawiskami w postaci pandemii i czy w związku z tym, możliwości finansowe 
pozwolą na to, żeby pracownicy starostwa chociaż o inflację mieli regulację płacy w tym roku.  
 Pan Andrzej Abako powiedział, że braliśmy pod uwagę wzrost płac od 1 lipca 2020 
roku, jednak COVID-19 zachwiał nam nasze możliwości finansowe, ponieważ na dzisiaj nie 
otrzymaliśmy trochę ponad 1.000.000 zł z pieniędzy, które powinniśmy otrzymać z PIT-u. 
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W związku z tym, mamy mniej tych pieniędzy. Wywiązujemy się na pewno z jednego zadania, 
które dzisiaj będzie podejmowane uchwałą, a mianowicie wyrównujemy płace rodzin 
zastępczych i to pierwszego lipca wejdzie. Natomiast Zarząd podjął decyzję, iż regulacja płac 
dla pracowników samorządowych Starostwa Powiatowego i jednostek podległych nastąpi od 1 
października i będzie to taka kwota jak zakładaliśmy od 1 lipca. Dotyczy to tych, którzy nie byli 
objęci podwyżką od 1 stycznia, czyli podwyżką do minimalnej a minimalna wzrosła do 2.600 
zł a właściwie do 3.120 zł. Jeśli ktoś ma 20 lat wysługi, bo wysługa wyszła poza minimalną, 
w związku z tym, przy wieloletniej pracy podwyżka była na poziomie 800 zł, Kwota 
przeznaczona na etat wyniesie 500 zł, ale to będzie różnie dawane a nie 500 zł obligatoryjnie.    
 Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że czuje niedosyt po odpowiedzi Pana 
Starosty dotyczącej przygotowania oświaty do nowego roku szkolnego w tych szczególnych 
warunkach. Pan radny powiedział, że odniósł wrażenie, że to są tylko maseczki i płyn 
dezynfekcyjny. Ten płyn ktoś musi zużywać, ktoś musi tą dezynfekcję przeprowadzać. Jak 
sprawy kadrowe, jak sprawy powierzchniowe? Pan radny zaproponował, aby na najbliższej 
sesji omówić ten temat, jak wygląda nie przygotowanie, ale jak w rzeczywistości oświata nasza 
funkcjonuje w tych szczególnych warunkach. Może przydałoby się zakupić, lub wypożyczyć 
funkcjonalne klasy kontenerowe. Może na ten czas takiego rozrzedzenia, zaistnieje taka 
potrzeba, a może jest to całkowicie niepotrzebne. Pan radny zaproponował, aby na sesji zrobić 
taki oddzielny punkt, a mianowicie funkcjonowanie i przygotowanie w tych szczególnych 
warunkach. 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że na tę chwilę jeśli wygląda sprawa szkół, to zostało 
wszystko powiedziane, a jak będzie wyglądało funkcjonowanie szkół, to okaże się od 1 
września i jak będzie sesja 25 września, to my będziemy po tym okresie wiedzy jak to będzie 
funkcjonowało. W reżimie COVID-19 szkoły mieliśmy zamknięte, bo zamknęliśmy je 14 
marca i do tej pory były zamknięte a otwieramy je dopiero 1 września. Wszyscy mamy pewnego 
rodzaju nowe doświadczenie i obawy dotyczące tego, jak to będzie się odbywało. Miejmy 
nadzieję, że przykłady państw zachodnich niemieckich i innych pokazują, że tylko 
w minimalnym stopniu COVID-19 wkradł się w szkoły, bo jesteśmy takimi samymi 
społecznościami w Europie, jak tamte poszczególne. Wiemy jak to funkcjonuje w 
poszczególnych krajach, które otworzyły rok szkolny i we wrześniu też będziemy mieli wiedzę 
nie tylko teoretyczną, ale i praktyczną dotyczącą funkcjonowania placówek w czasie reżimu 
pandemii. Pan Starosta powiedział, że na pewno we wrześniu sprawozdanie z takimi 
informacjami złoży. Państwo radni zapewne będą się dowiadywali na temat funkcjonowania 
szkół nie tylko od Starosty, ale również z mediów, zarówno jak szkoły będą otwierane i czy 
będą zamykane. Jak będą zamykane, to czy tylko na chwilę, czy dane klasy, czy wszystkie. My 
w tej chwili jesteśmy na innym etapie COVID-19, bo wcześniej była sytuacja taka, że jeśli 
wkradał się wirus w jedną z placówek, to praktycznie całą placówkę eliminowano z zakresu 
działania firmy na 14 dni. Dzisiaj już się tego nie robi, tylko punktowo wybiera się w tej 
placówce dane struktury, które zostały zakażone, natomiast pozostałe struktury działają. 
Zobaczymy jak to będzie funkcjonowało. Na razie cieszymy się, że Powiat mimo wzrostu 
zachorowań znajduje się w zielonej strefie, do żółtej nam jeszcze daleko a do czerwonej bardzo 
daleko. Pan Starosta podziękował za pracę służb sanitarnych. Za ich trud i wysiłek opanowania 
coronawirusa. Pan Starosta wyraził nadzieję, że jeśli wystąpią nowe ogniska, to będą na tyle 
skuteczni, żeby ugasić je w zarodku  i od razu będzie to eliminowane. Ludzie będą na 
kwarantannach i w odosobnieniu, co pomoże w eliminacji wirusa.        
   W związku z brakiem dalszych pytań Pan Jerzy Laskowski zamknął punkt 3 porządku 
obrad.  
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 Pkt 4. Wybór członka Zarządu Powiatu w Olsztynie. 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o wyjaśnienie dlaczego ten punkt został 
zaproponowany, bo nie wszyscy mają na ten temat wiedzę. 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że wybraliśmy Zarząd 5-osobowy a z tego Zarządu 5-
osobowego Starosta powołał na etatowego członka Zarządu Pana Jacka Szydło, który bardzo 
dobrze sprawował się na tym stanowisku. Nawet dziś na sesji mamy przygotowane uchwały po 
części z jego pracy, czyli transport na terenie powiatu olsztyńskiego, czyli rozpoczęliśmy 
pewnego rodzaju zadania. Jednak życie przynosi różne rozwiązania a Pana Jacka Szydło od 
miesiąca jest szczęśliwym emerytem, gdyż osiągnął wiek emerytalny. Pan Starosta powiedział, 
że musiał rozwiązać z nim umowę o pracę, żeby mógł otrzymać emeryturę. Niestety 
w przepisach prawa jest tak, że jak się powołuje osobę na etatowego członka Zarządu, to nie 
ma problemu, natomiast jak rozwiązujemy umowę o pracę, to nie można wrócić do momentu 
kiedy dano mu tę pracę, tylko trzeba wrócić do momentu wyboru. W związku z tym, że Rada 
w miesiącu lipcu się nie spotykała, a Pan radny zrezygnował w tym czasie, to mandat mu 
wygasł automatycznie. Tam jest 30 dni na to, żeby Rada mogła podjąć uchwałę odnośnie 
odwołania członka Zarządu na wniosek Starosty. Jeśli się w tym okresie Rada nie spotyka, to 
w ciągu miesiąca mandat wygasa automatyczne. Ten mandat wygasł automatycznie, ale Pan 
Jacek nie zrezygnował z pracy członka Zarządu i chcemy wrócić do miejsca, w którym 
wszystko rozpoczynaliśmy, czyli dokonać wyboru Pana Jacka Szydło nie na członka etatowego 
a normalnego.   
 Pan Jerzy Laskowski poinformował że zgodnie z § 22 ust. 5 Statutu Powiatu 
Olsztyńskiego głosowanie tajne przeprowadza powołana przez Radę i wybrana spośród 
radnych Komisja Skrutacyjna oraz zaproponował, by Komisja liczyła 5 osób reprezentujących 
radnych z poszczególnych ugrupowań. Pan Przewodniczący zapytał, czy są inne propozycje?   
Wobec braku innych propozycji, Pan Jerzy Laskowski poprosił o zgłaszanie kandydatów do 
pracy w Komisji Skrutacyjnej. 

Pan Zbigniew Szczypiński zgłosił kandydaturę Pani Ewy Dutka. 
Pani Ewa Dutka wyraziła zgodę na kandydowanie. 
Pan Jerzy Tytz zgłosił kandydaturę Pana Zbigniewa Kukuć. 
Pan Zbigniew Kukuć wyraził zgodę na kandydowanie.  
Pani Joanna Michalska zgłosiła kandydaturę Pana Lecha Nitkowskiego. 
Pan Lech Nitkowski wyraził zgodę na kandydowanie. 
Pan Andrzej Moszczyński jako jedyny ze swojego ugrupowania zgłosił swoją 

kandydaturę. 
Pan Przewodniczący powiedział, że brakuje jeszcze jednej osoby do składu Komisji.  
Pan Zbigniew Szczypiński zapytał, jak zmieni się funkcjonowanie Pana Jacka Szydło, 

jeśli chodzi o pracę w posiedzeniach Zarządu. Wiadomym jest, że członek etatowy pracuje 
inaczej niż członek nieetatowy. Pan radny powiedział, że ze swojego doświadczenia wie jak to 
wygląda i jak powinno to wyglądać.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że najpierw należy zakończyć procedurę zgłaszania 
kandydatów.  

Pan Jerzy Tytz zgłosił kandydaturę Pani Anny Klewiado.  
Pani Anna Klewiado wyraziła zgodę na kandydowanie.  
Następnie Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o udzieleni odpowiedzi na 

pytanie zadane przez Pana Zbigniewa Szczypińskiego. 
Pan Andrzej Abako powiedział, że Zarząd funkcjonuje w sposób poprawny, 

przygotowujemy punkty sesyjne. Każde sprawozdanie pokazuje ile wspólnie działamy. Pan 
Starosta powiedział, że korzysta z doświadczenia swoich kolegów z Zarządu i tak samo będzie 
korzystał z doświadczenia kolegi Jacka, który będzie pracował w Zarządzie społecznie, 
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w formie nieetatowej. Tabliczka umieszczona przy pokoju członków Zarządu w którym 
przebywał Pan Jacek Szydło poszerzy się o trzy osoby. Pokój, który do tej pory zajmował Pan 
Szydło, będzie do dyspozycji pozostałych członków Zarządu. Pan Starosta powiedział, że liczy 
na to, że będziemy się często spotykać i Pan Jacek będzie nas wspierał w transporcie i tym co 
do tej pory u nas robił, organizował w tej formie tzw. społecznej. Jak tylko będzie potrzeby, to 
do nas przyjedzie. Pan Starosta powiedział, że zadań z niego nie zdejmuje, ale etatu nie będzie 
miał.  

Pan Przewodniczący poinformował, że Rada Powiatu wytypowała skład Komisji 
Skrutacyjnej w składzie: Pani Ewa Dutka, Pan Zbigniew Kukuć, Pan Lech Nitkowski, Pan 
Andrzej Moszczyński, Pani Anna Klewiado.  

Pan Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie 
wyboru Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia wyborów tajnych na XVI Sesji Rady 
Powiatu w dniu 26 sierpnia 2020 r.   

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (8) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/181/2020 w sprawie wyboru 

Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia wyborów tajnych na Sesji Rady Powiatu 
w dniu 26 sierpnia 2020 roku. 

Załącznik nr 4 
 

Następnie Pan Jerzy Laskowski poprosił, aby Komisja Skrutacyjna się zebrała i wybrała 
ze swojego grona Przewodniczącego.  

Pan Lech Nitkowski powiedział, że bez zbierania się proponuje na stanowisko 
Przewodniczącej Panią Ewę Dutka.  

Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że i tak Komisja musi się ukonstytuować.  
Pani Ewa Dutka poinformowała, że Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała się i ona 

została wybrana Przewodniczącą. 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie kandydatury nowego 

członka Zarządu.  
Pan Andrzej Abako powiedział, że do pracy Jacka Szydło nie wnosi żadnych uwag. 

Jednakże człowiek dochodzi do pewnego wieku i musi osiągnąć wiek emerytalny a pracy 
samorządowej ma już dość, ale mimo to jego doświadczenie w pracy samorządowej jest 
ogromne. Pan Starosta powiedział, że nie ma przesłanek, aby Pan Szydło nie mógł być dalej 
członkiem Zarządu. Dlatego zgłasza Pana Jacka Szydło na członka Zarządu.    

Pan Jerzy Laskowski zapytał Pana Jacka Szydło, czy wyraża zgodę na kandydowanie 
na członka Zarządu? 

Pan Jacek Szydło wyraził zgodę na kandydowanie.  
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Pan Jerzy Laskowski zarządził 10 minutową przerwę w obradach i poprosił Komisję 
Skrutacyjną, aby w tym czasie przygotowała karty do głosowania.  

Po wznowieniu obrad Pan Jerzy Laskowski poprosił, aby Komisja zapoznała radnych 
z zasadami głosowania obowiązującymi przy wyborze członka Zarządu.  

Pani Ewa Dutka poprosiła członków Komisji Skrutacyjnej o rozdanie kart do 
głosowania oraz przedstawiła radnym instrukcję do głosowania. Powiedziała, że głosowanie 
będzie przebiegało w następujący sposób: wyczytani radni po dokonaniu odpowiedniego 
skreślenia wrzucają karty do urny.  

Następnie Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie. Pani Ewa Dutka, 
odczytywała radnych z listy, prosząc o wypełnianie i wrzucanie do urny kart do głosowania. 

Po głosowaniu Pan Jerzy Laskowski zarządził 10-minutową przerwę w cel policzenia 
przez Komisję Skrutacyjną wyników głosowania. 

Po wznowieniu obrad Pani Ewa Dutka Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej, 
odczytała treść protokołu Komisji Skrutacyjnej z wyborów Członka Zarządu Powiatu (protokół 
Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 5 do protokołu). Pani Ewa Dutka poinformowała, 
że według protokołu w głosowaniu wzięło udział 17 radnych, oddano 17 głosów ważnych. Za 
wyborem Pana Jacka Szydło na członka Zarządu Powiatu oddano 16 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że Rada Powiatu 
w Olsztynie wybrała Pana Jacka Szydło na członka Zarządu Powiatu w Olsztynie większością 
16 głosów, co stanowi większość wymaganą ustawą. 

Pan Jerzy Laskowski odczytał treść podjętej w głosowaniu tajnym uchwały w sprawie 
wyboru członka Zarządu Powiatu w Olsztynie. Pan Przewodniczący pogratulował Panu 
Jackowi Szydło, gdyż wielką sztuką jest dwa razy w ciągu jednej kadencji zostać wybranym na 
członka Zarządu. W historii Powiatu to się jeszcze nie zdarzyło. Jest to nowe zjawisko. Pan 
Laskowski powiedział, że oczekuje pracy odpowiedniej jak na członka Zarządu, normalnego 
przystało.  

Pan Andrzej Abako podziękował za poparcie kandydatury Pana Jacka Szydło. 
W środku kadencji jest to takie małe votum zaufania dla członka Zarządu, ale też dla całego 
Zarządu, zarówno dla pracy, wyników. To jednogłośnie świadczy, że pracujemy na rzecz 
mieszkańców Powiatu Olsztyńskiego i wykonujemy tę pracę poprawnie. Pogratulował Panu 
Szydło kolejnego wyboru, bo rzeczywiście zdarza się to rzadko a w historii 20-letniej zdarzyło 
się po praz pierwszy, żeby dwa razy w ciągu jednej kadencji wybrać tego samego członka 
Zarządu. Pan Starosta wyraził nadzieję, że nadal będzie mógł korzystać z jego doświadczenia 
i wiedzy. Pan Starosta życzył Panu radnemu dalszych sukcesów, zdrowia i odpoczynku na 
emeryturze a tutaj pracy na rzecz mieszkańców Powiatu Olsztyńskiego, Zarządu i Rady 
Powiatu Olsztyńskiego.  

Pan Jacek Szydło podziękował kolegom i koleżankom radnym za zaufanie.  
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/182/2020 w sprawie wyboru 

członka Zarządu Powiatu w Olsztynie. 
Załącznik nr 6 

 
Pkt 5. Realizacja budżetu Powiatu. 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok wraz 
z autopoprawką (druk nr 121).  
 Pan Andrzej Abako powiedział, że zmiana w budżecie polega na zabezpieczeniu 
środków finansowych na realizację zadania. Tą zmianą jest realizacja przewozów 
autobusowych na terenie Gminy Purda. Zadanie będzie realizowane od 1 września 2020 roku 
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do 31 grudnia 2021 roku i będzie w całości pokryte ze środków budżetu Gminy Purda i budżetu 
Państwa. Planowana łączna kwota tego zadania to 1.948.000 zł, z czego 648.000 zł to wydatki 
roku 2020 (Gminy Purda 400.000 zł, 248.000 zł z budżetu Państwa). Na rok 2021 będzie to 
kwota 1.300.000 zł, z czego 800.000 zł z Gminy Purda a 500.000 od Pana Wojewody. Pozostałe 
zmiany związane są z wprowadzeniem dochodów wypracowanych przez nasze jednostki 
budżetowe, Powiatowy Urząd Pracy 16.000 zł, Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 43.000 
zł (jest to darowizna, za którą kupiliśmy laptopy). Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 
przygotowało od 1 lipca 2020 w ramach planowanych podwyżek wynagrodzeń dla 
zawodowych rodzin zastępczych kwotę 500 zł wraz z pochodnymi. Podsumowując, budżet 
Powiatu po stronie dochodów i wydatków zwiększy się o kwotę 707.000 zł a planowany deficyt 
nie ulegnie zmianie i będzie wynosił 10.675.544 zł. Pan Starosta poprosił o podjęcie 
proponowanego projektu uchwały wraz autopoprawką bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniował 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok 
i wnioskuje o jej przyjęcie wraz z autopoprawką. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pan Stanisław Trzaskowski zapytał, jak wygląda realizacja budżetu, jeśli chodzi 

o stronę dochodową w warunkach podobno jakiegoś kryzysu? Pan radny powiedział, że użył 
słowa podobno, bo ma wrażenie, że naszego województwa szczęśliwie to nie spotkało 

Pan Andrzej Abako powiedział, że na dzień dzisiejszy realizacja budżetu nie jest 
zagrożona, działamy w sposób planowy. Co prawda, po stronie wydatkowej, inwestycyjnej 
mamy tylko 8% zaangażowanych środków, ale za chwilę będziemy kończyć inwestycję 
i będziemy płacić, wtedy to zaangażowanie będzie zdecydowanie większe. Dlatego że, 
powinniśmy w tym roku zrealizować co najmniej powyżej 80% zaangażowania inwestycyjnego 
kończąc nasze główne inwestycje. Jeśli chodzi o zagrożenia mamy minus jeśli chodzi o PIT-y 
na poziomie 1.000.000 zł. Różnie się to odbywało różnie się odbywało, bo pierwszy strzał był 
na poziomie 1.200.000 zł i a taką kwotę dostaliśmy mniej, później dostaliśmy więcej o prawie 
500.000 zł, później o 50.000 zł mniej i znów drugi raz o 50.000 zł mniej. W związku z tym, 
czekamy na kolejną transzę w miesiącu wrześniu za sierpień i zobaczymy jak to będzie się 
klarowało. Z medialnych i prasowych doniesień wynika, iż Premier zapewniał, że wszystkie 
sprawy, które były do tej pory będą pokryte. Budżet państwa przyjął 109.000.000.000 zł 
deficytu i z tego deficytu maja być pokryte wszystkie środki finansowe, które nie były 
przekazane. Liczymy na to, że zostaną przyjęte. Pan Starosta powiedział, że chciał tylko 
przypomnieć, iż uchwałę Rady Powiatu w sprawie zmiany budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 
rok 2020 roku przyjmujemy łącznie z autopoprawką, która była omówiona na Komisji 
Budżetowej i Państwo ją otrzymali. Na tę chwilę nie ma żadnych zagrożeń. Wszystko zostało 
przeanalizowane przez Panią Skarbnik i Zarząd. Po stronie wydatków są pewne oszczędności. 
Na dzisiaj od 1 września wchodzi podwyżka płacy w sferze nauczycielskiej. W tej chwili 
dyrektorzy szkół wyliczają podwyżkę w swoich budżetach i mają się zmieścić w tych 
budżetach, które otrzymali, ponieważ mieli duże oszczędności w prowadzeniu zajęć on-line jak 
i w związku z zamknięciem szkoły. Tam są różnego rodzaju oszczędności w wysokości 700.000 
zł, za które pokryjemy płace nauczycieli. W związku z tym, tu nie powinniśmy mieć żadnego 
problemu a reszta dotycząca realizacji budżetu przebiega w sposób prawidłowy.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok wraz z autopoprawką bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 8 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
BRAK GŁOSU (1) 
Artur Wrochna 
NIEOBECNI (8) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok wraz 
z autopoprawką w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 8 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
BRAK GŁOSU (1) 
Artur Wrochna 
NIEOBECNI (8) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 

 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/183/2020 zmieniającą uchwałę 

w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2020 rok. 
Załącznik nr 7 

 
 

Pkt 6. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 
2020-2035. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Olsztyńskiego na lata 2020-2035 (druk nr 122). 

Pan Andrzej Abako powiedział, że proponowane zmiany dotyczą zmiany w zakresie 
organizacji przewozów autobusowych w budżecie na lata 2020-2021. Zostaną one w całości 
sfinansowane przez Gminę Purda i budżet Państwa. Nastąpiła również aktualizacja projektu 
pn.: ,,Nowoczesny Rolnik w nowoczesnej szkole” w Zespole Szkół Rolniczych w Smolajnach, 
poprzez doprowadzenie do zgodności limitu środków na 2020 rok. Do zapisu w budżecie było 
137.000 zł, jest 1.535.000 zł. Różnica wynosi 1.538.000 zł, którą wyrównujemy. Podjęliśmy w 
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tej kwestii zmianę w budżecie w marcu a teraz robimy tylko techniczne wyrównanie 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Pan Starosta poprosił o przyjęcie projektu proponowanej 
uchwały.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie opinii o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-2035. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie wraz z autopoprawką bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-2035 wraz 
z autopoprawką bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (9) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na 
lata 2020-2035 wraz z autopoprawką w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach 
sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (9) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/184/2020 zmieniającą uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-2035. 
 
 

Załącznik nr 8 
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Pkt 7. Ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki 
Zdrowotnej w Dobrym Mieście.   

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 

w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście (druk nr 123). 

Pan Andrzej Abako powiedział, że uzasadnienie przedstawi Pan Mariusz Szubert 
Dyrektor ZZOZ w Dobrym Mieście.  

Pan Mariusz Szubert powiedział, że Państwo radni otrzymali Raport o sytuacji 
ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście. Pan 
Dyrektor przypomniał, że tak jak każdy szpital przygotowujemy szereg różnych dokumentów 
finansowych, bo jest i plan finansowy, sprawozdanie finansowe i w niedalekiej przyszłości 
również program naprawczy. Mamy również część opisową, ale oczywiście Raport 
skoncentrowany się na tej stronie ekonomiczno-finansowej. Pan dyrektor powiedział, że 
chciały wyjaśnić skąd te dane wynikają. Pan Szubert powiedział, że ZZOZ w Dobrym Mieście 
nie jest dużym szpitalem, bo ma 97 łóżek. Profil naszej działalności przez ostatni rok się nie 
zmienił i jest to leczenie szpitalne, opieka długoterminowa, 10 poradni i POZ, poradnictwo 
medyczne. Pan Szubert zaznaczył, że specjalnie podkreśla specyfikę naszej działalności, która 
przekłada się na wynik i te dane, gdyż gro naszych przychodów pochodzi z jednego źródła. 
Taka specyfika każdego podmiotu medycznego kontraktowanego ze środków publicznych. Pan 
Dyrektor powiedział, że nie chce rozwijać tematu, czy są możliwości kontraktowania 
świadczeń komercyjnych. One są, albo są bardzo ograniczone. 99% przychodów to są środki z 
Narodowego Funduszu Zdrowia i one determinują i maja zasadniczy wpływ na sytuację 
finansową. Po drugiej stronie mamy koszty prowadzenia działalności, bo jesteśmy jednostką, 
która ponosi również koszty. Najważniejsze koszty związane są z kosztami osobowymi. 
Świadczenia zdrowotne realizowane są przez pracowników, przez kadrę, wysokiej klasy 
specjalistów, czy pozostały personel medyczny uczestniczący, czy stwarzający możliwości do 
realizacji świadczeń zdrowotnych. Pan Dyrektor stwierdził, że na pewno Państwo zauważyli, 
że te liczby są duże i być może nie odbiegają , bo są większe i mniejsze, w zależności od skali 
jednostki. Ponad 70% są to koszty wynagrodzeń. One determinują funkcjonowanie naszej 
jednostki. Pan Szubert powiedział, że my jako jednostka uczestniczymy w obowiązkach, które 
nakładają na nas przepisy m.in. o minimalnym wynagrodzeniu, o umowach przedwstępnych. 
Od kilu lat mamy ustawę, która reguluje wynagrodzenia osób zatrudnionych w podmiotach 
leczniczych. Ważne są też wywalczone przez poszczególne grupy zawodowe np. pielęgniarki 
środki z tzw. dodatków. W praktyce wychodzi na to, że musimy dodatkowo dołożyć swoje 
pieniądze . Wynika to z przepisów lub pewnych wyliczeń. To wszystko oczywiście przekłada 
się na wynik, na te dane z Raportu. Pan Dyrektor powiedział, że chciałby skoncentrować się na 
rzeczy najważniejszej, na tej podstawowej wartości medycznej, społecznej, epidemiologicznej, 
związanej z zabezpieczeniem tych świadczeń na poziomie Gminy Dobre Miasto, jak również 
do okolicznych sąsiednich gmin. Szpital w Dobrym Mieście odnotowuje 700-800 hospitalizacji 
w ciągu roku, jeśli chodzi o oddziały wewnętrzne, więc bliskość tego podmiotu jest szalenie 
ważna. Odnotowuje się ponad 20.000 porad w specjalistyce ambulatoryjnej, 10.000 w POZ 
oraz 1500-1600 wyjazdów zespołu ratownictwa. Są to dane, które potwierdzają wagę i istotność 
tej placówki. Pan Szubert powiedział, że chciałby zaznaczyć, iż Państwo radni są obecni w 
naszej działalności, poprzez wspieranie na poziomie Rady Społecznej, czy Zarządu Powiatu. 
Dzięki temu to wszystko funkcjonuje i istnieje. Wszyscy, których wymienił poprzez swoje 
decyzje partycypują w naszą dalszą działalność. Chodzi tu również o dotacje na poziomie 
680.000 zł dopłaty do informatyzacji, dzięki temu projekt jest realizowany. Jednostek realizuje 
to w zakresie e-recepty, e-zwolnienia, e-skierowania, oczywiście ta dokumentacja jest 
wprowadzana. Narzędzie to jest wciąż unowocześniane i ulepszane. Pan Dyrektor powiedział, 
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że mamy również ważny zakup, ważne świadczenie, a mianowicie zakup aparatu do USG. 
Partycypowanie w naszą placówkę pozwala na poprawę jakości i bezpieczeństwa pracy oraz 
daje możliwość pracy przez e-usługi, która wykonywana jest przez lepszą, nowoczesną 
aparaturę. Nie spoczywamy na laurach-powiedział Pan Dyrektor. Dzięki projektowi 
informatycznemu te nakłady inwestycyjne są duże a ostatni rok to jest ponad 3.000.000 zł na 
inwestycje. Jest to duża wartość dla naszej jednostki. W tym roku udało się również zakupić 
karetkę z dotacji Ministerstwa Zdrowia. Ta karetka już jeździ od kilku miesięcy. Ta karetka to 
Volkswagen, która zastąpiła stary pojazd. W tej chwili jako Szpital realizujemy projekt 
covidowy, który objął wszystkie szpitale w zakresie zakupu środków ochrony indywidualnej. 
Objął on wszystkie szpitale w zakresie zakupu środków ochrony indywidualnej. Oprócz tego 
mamy zakupy z szeroko pojętym COVID 19, czyli środki dezynfekcyjne w postaci aparatury 
dezynfekcyjnej, systemów kąpielowych, które udało się dzięki projektowi zrealizować. Można 
powiedzieć, że ten program covidowy pozwala realizować zakupy w tym roku. Pan Dyrektor 
powiedział, że ta nasza działalność medyczna jest ważna, jest liczona, mierzona, ma swoje 
mierniki. Ustawodawca nieprzypadkowo wymyślił coś takiego jak raport. Dzięki temu podmiot 
tworzący ma dane medyczne, które są rzetelne, współmierne, jednoznaczne. Musza być jakieś 
mierniki ekonomiczno-finansowe. Pan Szubert powiedział, że 51 punktów na 70, to nie jest źle, 
bo jest to 73% jeśli chodzi o spełnienie wymogów. W pracy bieżącej jednostki są bardzo ważne 
dwa wskaźniki, a mianowicie wskaźnik płynności i wskaźnik rotacji. Ta rotacja zobowiązań 
jest na poziomie 16-17 dni, tzn., że płacimy wcześniej niż terminy ustawowe. Pan Dyrektor 
wspomniał również, że w Raporcie zawarte jest, iż sytuacja jest trudna, ale dość stabilna. 
Pracujemy w zakresie finansów i zobowiązań. Jednak problem, który dotyczy każdej jednostki, 
to jest brak kadry i niestety jest to punkt wyjścia do wszystkiego. Brak kadry medycznej 
powoduje, że jednostka nie ma zdolności. Sytuacja na rynku jest bardzo trudna, szczególnie dla 
małej jednostki, która może realizować swoje zadania poprzez stabilną kadrę. Tendencja 
niestety jest taka, że jest problem z dostępem do kadry. Jeśli chodzi o przychody, to jesteśmy 
bardzo uzależnieni od NFZ. Szczególnie widać to po opiece długoterminowej, gdzie pomimo 
zapewnień, iż to dofinansowanie powinno być większe, to nadal kolejki są duże, a przez Covid-
19 nawet dwuletnie. Stan epidemiologiczny ma wpływ na zmianę sposobu funkcjonowania 
jednostki. Jeśli chodzi o negatywy, to na pewno więcej środków ochrony jest zużywanych, więc 
te koszty związane  z zabezpieczeniem są istotne. Jednostka w tym lockdownie szybko podjęła 
działania, które spowodowały ograniczenie do minimum tego ryzyka.  Wprowadzono 
domofony, ankiety a placówka korzysta z pomocy Wojsk Obrony Terytorialnej. Mamy osoby, 
które nam pomagają. Jednostka jest zabezpieczona. To też mogło mieć wpływ na sytuację 
placówki, ale należy poczekać na podsumowanie tego roku. Również w perspektywie sieci 
szpitali, w przyszłym roku, pod koniec czerwca kończy nam się 4-letni okres osieciowania 
a czas COVID-19 pokaże jaki jest poziom realizacji kontraktów w zakresie świadczeń 
zdrowotnych.   

Pan Jerzy Laskowski poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie opinii o projekcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-
finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście. 

Pani Anna Klewiado powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pani Anna Klewido zapytała, czy jeśli chodzi o pacjentów i personel nie ma problemu 

z odzieżą ochronną i maseczkami? 
Pan Mariusz Szubert powiedział, że w takim lockdownie pojawiały się takie problemy 

i było pewne ryzyko, ale zostały uruchomione różne źródła pomocy. Pan Dyrektor powiedział, 
że chciałby zaznaczyć, zaakcentować jak istotna była partycypacja i udział społeczności 
lokalnej Gminy Dobre Miasto jak również Pana Starosty oraz Przewodniczącego Rady 
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Społecznej Pana Jarosława Wolaka. To wszystko spowodowało, że wspierali nas lokalni 
przedsiębiorcy m.in. szyciem i dotacjami. Pan Dyrektor powiedział, że od kilku miesięcy to 
wszystko monitorujemy. Codziennie wpływają raporty z wykazem środków ochrony 
indywidualnej. Ma być kolejny przetarg na środki ochrony z COVID-19. Można powiedzieć, 
że w tej chwili sytuacja jest zabezpieczona. Zdarzały się pojedyncze chwile, kiedy mogło 
brakować fartuchów, czy płynów do dezynfekcji. Były takie nefralgiczne momenty 
w lockdownie w kwietniu, ale sytuacja została opanowana. Mieliśmy wsparcie ze strony 
Agencji Rezerw Materiałowych i Pana Wojewody. Z różnych źródeł to wsparcie było. Mamy 
opracowane procedury dotyczące sposobu korzystania z tych środków ochrony indywidualnej. 
Personel jest przeszkolony, ma świadomość, że środki te służą ochronie pacjentów.  

Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że w ostatnim akapicie Raportu znajduje się 
określenie, iż działalność Szpitala w najbliższych trzech latach nie jest zagrożona, pomimo 
ujemnych czynników, które są wymienione w Raporcie. Czy mamy wiedzę, jak to może 
wyglądać w czwartym, piątym roku?  

Pan Mariusz Szubert powiedział, że mamy zmianę Ministra. Jest to dość ważna 
zmiana systemowa. Pojawił się Pan Prezes Narodowego Funduszu Zdrowia, który doskonale 
zna spektrum działania. Mamy procedury w sprawie kwalifikowania do sieci szpitali. Są pewne 
rzeczy a Państwo jako Samorząd nie macie takiej wiedzy. Trudno wyrokować. Jesteśmy 
jednostką, która ma zdolność do bieżącego funkcjonowania. Jest ważną jednostką. Na pewne 
rzeczy nie mamy wpływu. Pan Dyrektor powiedział, że liczy na to, że świadczenia w zakresie 
finansowania opieki długoterminowej będą finansowane lepiej. Pan Dyrektor powiedział, że 
zakłada, iż w najbliższych latach jednostka zachowa zdolność do dalszego funkcjonowania. 
Nie wiemy, jak rozwinie się sytuacja w kontekście czwartego kwartału. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały w sprawie oceny 
sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście 
bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (9) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 
w Dobrym Mieście w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
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Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
NIEOBECNI (9) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/185/2020 w sprawie Oceny 

sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym 
Mieście. 

Załącznik nr 9 
 

Pkt 8. Podniesienie wynagrodzeń rodzin zastępczych zawodowych, rodzin zastępczych 
zawodowych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego oraz prowadzących rodzinne 
domy dziecka w Powiecie Olsztyńskim. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Arkadiusza Patureja o uzasadnienie projektu 

uchwały w sprawie podniesienia wynagrodzeń rodzin zastępczych zawodowych, rodzin 
zastępczych zawodowych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego oraz prowadzących 
rodzinne domy dziecka w Powiecie Olsztyńskim (druk 124). 

Pan Arkadiusz Paturej powiedział, że omawiając tę kwestię chciał przypomnieć 
wszystkim ubiegłoroczne uchwały, które Państwo radni podejmowali w zakresie połączenia 
Domów Dziecka w strukturę Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, jak również 
zmniejszenia liczby miejsc z 30 do 14 jeśli chodzi o Dom Dziecka w Gryźlinach. My 
zmniejszamy te miejsca, ale nie budujemy drugiego domu dziecka. Zmniejszamy swój 
potencjał instytucjonalny, ale życie buduje taką swoją strategię, że nie zawsze liczba dzieci 
kierowana do pieczy zastępczej odpowiada naszym faktycznym możliwościom. Jest jedna 
możliwość, która wiąże się z podniesieniem rodzinom zastępczym wynagrodzenia. Jednak 
ustawa o minimalnym wynagrodzeniu nie nakłada na nas tego obowiązku. My cały czas 
dochodzimy do stanu, żeby te nasze rodziny zastępcze nie miały mniej niż najniższe 
wynagrodzenie i nigdy nie miały takiego stanu. Jednak jeśli od nowego roku wejdzie 2.800 zł, 
to już bylibyśmy w tym kłopocie, że rodziny zastępcze mogłyby nie osiągać nawet tego 
minimalnego wynagrodzenia. Pan Dyrektor powiedział, że te rodziny powinny być doceniane 
za pracę, którą wykonują i pewną misję. Od tamtego roku staraliśmy się zorganizować 
kampanię troszkę szerszą niż powiatową wspólnie z Powiatowymi Centrami, jednak nie udało 
się. W Powiecie propagujemy profesję z misją, czyli rodzinną pieczę zastępczą, po to, żeby 
zastąpić opiekę instytucjonalną, którą systematycznie od początku istnienia Samorządu 
Powiatowego zmniejszamy. W 1999 roku mieliśmy 153 miejsca w pieczy instytucjonalnej w 
trzech placówkach a na koniec tego roku w 4 palcówkach po 14 osób, czyli w sumie będziemy 
mieli 56 miejsc. Nie jest to pewien standard. Pan Dyrektor powiedział, że może na 14 
osobowych nie zakończymy. Jeśli będą pieniądze i Samorząd będzie stać, to liczbę dzieci 
w placówkach instytucjonalnych 14-osobowych, które są przyzwoite, należałoby zmniejszyć, 
bo i tak nie powinno być. Pan Dyrektor powiedział, że jeśli nie podejmiemy się zwiększenia 
wynagrodzeń rodzinom zastępczym, to kwestie pozyskiwania nowych rodzin będą dużo 
trudniejsze. Pan Paturej poprosił o zaakceptowanie tej uchwały, bo są to mimo to środki na 
poziomie najniższego wynagrodzenia, które będzie obowiązywać od pierwszego. Nie 
najniższe, ale blisko.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie opinii o projekcie uchwały w sprawie podniesienia wynagrodzeń rodzin 
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zastępczych zawodowych, rodzin zastępczych zawodowych pełniących funkcję pogotowia 
rodzinnego oraz prowadzących rodzinne domy dziecka w Powiecie Olsztyńskim. 
 Pani Anna Klewiado powiedziała, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały w sprawie 
podniesienia wynagrodzeń rodzin zastępczych zawodowych, rodzin zastępczych zawodowych 
pełniących funkcję pogotowia rodzinnego oraz prowadzących rodzinne domy dziecka w 
Powiecie Olsztyńskim bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 

sprawie podniesienia wynagrodzeń rodzin zastępczych zawodowych, rodzin zastępczych 
zawodowych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego oraz prowadzących rodzinne domy 
dziecka w Powiecie Olsztyńskim w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/186/2020 w sprawie 

podniesienia wynagrodzeń rodzin zastępczych zawodowych, rodzin zastępczych 
zawodowych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego oraz prowadzących rodzinne 
domy dziecka w Powiecie Olsztyńskim. 

    Załącznik nr 9 
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Pkt 9. Funkcjonowanie szkół i placówek na terenie powiatu olsztyńskiego. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 
w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 
szkół i placówek na terenie Powiatu Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby prawne 
niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania (druk 125). 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że przedkładamy uchwałę dotyczącą uwzględnienia 
przepisów, które w tym czasie się pojawiły, między innymi spraw związanych z COVID-19. 
Dlatego musimy uregulować tę uchwałę do przepisów, które w tej chwili się ukazały. Jest to 
tylko uchwała czyszcząca, uwzględniająca nowe przepisy prawa. Uchwała ta nie wnosi 
żadnych skutków finansowych w budżecie ani w tym, ani w następnym roku. Pan Starosta 
poprosił o przyjęcie uchwały.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Wiceprzewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury, 
Kultury Fizycznej i Promocji o przedstawienie opinii o projekcie uchwały w sprawie ustalenia 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek na 
terenie Powiatu Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami 
samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

Pani Ewa Dutka powiedziała, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania 
i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek na terenie Powiatu 
Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 
terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystania i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji o przyjęcie 
projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych 
i niepublicznych szkół i placówek na terenie Powiatu Olsztyńskiego prowadzonych przez 
osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego.  
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 
szkół i placówek na terenie Powiatu Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby prawne 
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niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/187/2020 w sprawie ustalenia 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek 
na terenie Powiatu Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby prawne niebędące 
jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu przeprowadzania 
kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

 
            Załącznik nr 11 

 
Pkt 10. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o uzasadnienie projektu uchwały 

w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na zarządzaniu drogą 
powiatową (druk nr 126). 

Pan Andrzej Abako powiedział, że Wójt Gminy Dywity wystąpił z wnioskiem 
o powierzenie zadania polegającego na zarządzaniu drogą powiatową nr 1421, polegającą na 
budowie ogólnodostępnych miejsc postojowych w pasie tej drogi. On jest inwestorem 
i wykłada część kasy. My w swoim budżecie zabezpieczyliśmy całe 1.000 zł na realizację tego 
zadania, żeby dołożyć Dywitom, natomiast pozostała część kosztów jest z Gminy Dywity. 
W związku z tym, Pan Starosta poprosił o przyjęcie tej uchwały i powierzenie Gminie Dywity 
tego zadania.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
o przedstawienie opinii o projekcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji 
zadania polegającego na zarządzaniu drogą powiatową. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie powierzenia 
Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na zarządzaniu drogą powiatową bez 
poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na zarządzaniu drogą 
powiatową w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/188/2020 w sprawie 
powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania polegającego na zarządzaniu drogą 
powiatową. 
 

            Załącznik nr 12 
 
Pkt 11. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego. 

 Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Dywity (druk nr 127). 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że już wcześniej przyjęliśmy zasadę wspomagania 
gmin w imprezach o charakterze ponadgminnym a XX Kiermas Warmiński ma taki charakter. 
W związku z tym, Wójt Gminy Dywity wystąpił z takim wnioskiem o współfinansowanie tej 
imprezy na poziomie 10.000 zł. Losy tej imprezy ważyły się do końca. Impreza ta odbędzie się, 
ale w ograniczonej liczbie mieszkańców. W związku w tym, Pan Starosta poprosił 
o przekazanie na rzecz tej imprezy kwoty 10.000 zł.  
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 
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Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniował 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Dywity i wnioskuje o jej 
przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Dywity bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Dywity wbrzmieniu przekazanym radnym w 
materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/189/2020 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Dywity. 
 

            Załącznik nr 13 
  
Pkt 12. Wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Olsztyn dotyczącego 
wykonywania zadań w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzypowiatowego 
w sprawie powierzenia Powiatowi Olsztyńskiemu przez Gminę Olsztyn - miasto na prawach 
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powiatu, zadania organizatora publicznego transportu zbiorowego na liniach powiatowej 
komunikacji zbiorowej o charakterze publicznym łączących oba powiaty. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że w związku z tym, że przejęliśmy, zaczęliśmy formę 
organizatora transportu publicznego, musimy mieć porozumienie z Gminą Olsztyn i zgodę 
abyśmy mogli używać naszych przystanków końcowych a w części przystanków 
początkowych dla mieszkańców, którzy będą wysiadali na przystankach, gdzie kończą się 
nasze kursy. Taką samą uchwałę podejmie Miasto Olsztyn, celem możliwości zawarcia takiego 
porozumienia. Porozumienie oczywiście mamy przygotowane. Pan Starosta poprosił 
o przyjęcie uchwały.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki 
o przedstawienie opinii o projekcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia międzypowiatowego w sprawie powierzenia Powiatowi Olsztyńskiemu przez 
Gminę Olsztyn - miasto na prawach powiatu, zadania organizatora publicznego transportu 
zbiorowego na liniach powiatowej komunikacji zbiorowej o charakterze publicznym łączących 
oba powiaty. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja obradowała w dniu dzisiejszym, niemniej 
jednak kwesta była poruszana dużo wcześniej, a mianowicie, że realizujemy w imieniu Gminy 
Purda zadania transportu zbiorowego a co za tym idzie podpisujemy umowę z Olsztynem. Pan 
radny powiedział, że sytuacja wygląda tak, że mieszkańcy Purda dojeżdżają do skrzyżowań, 
rond i wysiadają w Olsztynie i róbcie co chcecie. Musimy podpisać takie porozumienie skoro 
jesteśmy organizatorem. Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie 

wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia międzypowiatowego w sprawie powierzenia Powiatowi Olsztyńskiemu 
przez Gminę Olsztyn - miasto na prawach powiatu, zadania organizatora publicznego 
transportu zbiorowego na liniach powiatowej komunikacji zbiorowej o charakterze publicznym 
łączących oba powiaty bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzypowiatowego w sprawie 
powierzenia Powiatowi Olsztyńskiemu przez Gminę Olsztyn - miasto na prawach powiatu, 
zadania organizatora publicznego transportu zbiorowego na liniach powiatowej komunikacji 
zbiorowej o charakterze publicznym łączących oba powiaty w brzmieniu przekazanym radnym 
w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, 
Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej 
Moszczyński, Lech Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/190/2020 w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia międzypowiatowego w sprawie powierzenia Powiatowi 
Olsztyńskiemu przez Gminę Olsztyn - miasto na prawach powiatu, zadania organizatora 
publicznego transportu zbiorowego na liniach powiatowej komunikacji zbiorowej 
o charakterze publicznym łączących oba powiaty. 

 
           Załącznik nr 14 

  
Pkt 13. Rozpatrzenie skargi. 

 
Pan Jerzy Laskowski powiedział, że wpłynęła skarga na działania Dyrektora 

Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie. Następnie Pan Laskowski odczytał treść skargi 
(skarga stanowi załącznik nr 15 do protokołu) oraz poprosił Pana Zbigniewa Kukuć 
o poinformowanie Rady, co Komisja Skarg, Wniosków i Petycji postanowiła w tej sprawie.  

Pan Zbigniew Kukuć powiedział, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zapoznała się 
ze sprawą, zarówno ze skargą, jak i z materiałami przygotowanymi przez Powiatową Służbę 
Drogową i przyjęła stanowisko, że skarga jest bezzasadna. W dniu 23 lipca 2020 r. do Rady 
Powiatu w Olsztynie wpłynęła skarga Pana H. L. na działania Dyrektora Powiatowej Służby 
Drogowej w Olsztynie. Skarżący zarzucił Dyrektorowi PSD nieprawidłowości przy realizacji 
inwestycji na ul. Ks. Jana Hanowskiego w Jonkowie w ramach projektu „Poprawa 
ekomobilności miejskiej na terenie gminy Jonkowo”.  

Pan H. L. poinformował, że w trakcie budowy drogi rozebrano ogrodzenie jego posesji, 
które zostało wykonane pod koniec lat 70-tych. Skarżący jest właścicielem posesji od końca lat 
90-tych i dotychczas nikt nie kwestionował granic jego działki. Dopiero w trakcie realizacji 
inwestycji na ul. Hanowskiego wykonawca rozebrał ogrodzenie i wyciął posadzone przez 
skarżącego 20-letnie świerki. Pan H. L. skarży się, że jako jedyny z mieszkańców ulicy nie 
otrzymał odszkodowania za zniszczone ogrodzenie. Zarzuca Dyrektorowi PSD nierówne 
traktowanie w stosunku do sąsiadów.  

Przewodniczący Rady Powiatu skierował skargę do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Olsztynie. 

Komisja rozpatrywała skargę na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2020 r. Zapoznała się 
z jej treścią i innymi materiałami dotyczącymi sprawy, w tym wyjaśnieniami Dyrektora 
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Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie.  
Komisja, po zapoznaniu się z dokumentami i wyjaśnieniami, ustaliła, że: 

- w ramach realizacji inwestycji „Poprawa ekomobilności miejskiej na terenie gminy Jonkowo” 
przeprowadzono procedurę ustalenia granic nieruchomości wzdłuż ul. Hanowskiego 
w Jonkowie. Procedura wykazała, że ogrodzenie posesji Pana L. nie zostało posadowione 
zgodnie z granicami działki, ale znajduje się w pasie drogi powiatowej. Powiatowa Służba 
Drogowa wcześniej nie kwestionowała granic działki, ponieważ dopiero pomiary geodezyjne 
wykonywane przy realizacji ww. inwestycji wykazały nieprawidłowości, 
- w dniu 3 września 2019 r. zostało wysłane pismo do właściciela nieruchomości zobowiązujące 
go do rozbiórki i usunięcia ogrodzenia,        
- wobec braku reakcji ze strony właściciela nieruchomości, w celu kontunuowania robót 
budowlanych, ogrodzenie i rosnące w pasie drogowym nasadzenia, zostały usunięte przez 
wykonawcę inwestycji, na jego koszt,  
- w dniu 4 czerwca 2020 r. Pan H. L. zwrócił się do Powiatowej Służby Drogowej z prośbą o 
wykonanie nowego ogrodzenia na koszt PSD, zwracając uwagę, że innym mieszkańcom ulicy 
wymieniono ogrodzenie w ramach realizacji inwestycji, 
- w odpowiedzi Powiatowa Służba Drogowa poinformowała Pana L., że nie ma podstaw 
prawnych do budowania ogrodzeń na prywatnych posesjach. Przestawienia ogrodzeń w trakcie 
realizacji projektu miały miejsce, ale tylko w sytuacjach gdy wiązało się to z wykupem części 
nieruchomości pod pas drogowy. W przypadku nieruchomości należącej do Pana L. taka 
sytuacja nie miała miejsca.        

Po zapoznaniu się ze sprawą Komisja stwierdziła, że działania Dyrektora Powiatowej 
Służby Drogowej były zgodne z prawem. Nie dopatrzyła się również działań świadczących 
o nierównym traktowaniu skarżącego w stosunku do innych mieszkańców ulicy.  

W związku z powyższym Komisja Skarg Wniosków i Petycji uznała, że skarga Pana H. 
L. na działania Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie jest bezzasadna.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski odczytał treść uchwały 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej 
w Olsztynie (stanowi załącznik 16 do protokołu).  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech 
Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Abako 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/191/2020 w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie. 

 
            Załącznik nr 16 
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Następnie Pan Jerzy Laskowski poinformował, iż wpłynęła kolejna skarga, tym razem 

na bezczynność Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie. Pan Przewodniczący 
odczytał treść skargi (stanowi załącznik nr 17 do protokołu) oraz poprosił Pana Zbigniewa 
Kukuć o poinformowanie Rady, co Komisja Skarg, Wniosków i Petycji postanowiła w tej 
sprawie. 

Pan Zbigniew Kukuć powiedział, że w dniu 7 sierpnia 2020 r. na adres e-mailowy 
Starostwa Powiatowego w Olsztynie wpłynęło pismo Pana W. R., z żądaniem wszczęcia 
postępowania dyscyplinarnego wobec Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie. 
Pan W. R. zarzucił Dyrektorowi Powiatowej Służby Drogowej, że kierowana przez niego 
jednostka nie wykonała żadnych czynności naprawczych na drodze powiatowej Nr 1428N 
Cerkiewnik – Różynka. Poinformował, że pierwsze zawiadomienie o fatalnym stanie 
przedmiotowej drogi złożył – za pośrednictwem Burmistrza Dobrego Miasta – w dniu 3 
kwietnia br., kolejne w dniu 30 lipca br.  Zdaniem skarżącego, w czasie między zgłoszeniami, 
na drodze nie zostały wykonane żadne czynności, które poprawiłyby jej stan i bezpieczeństwo 
użytkowników, m. in. nie został naprawiony brukowany podjazd na wysokości tzw. 
„kapelusza”, nie wykoszono poboczy na zakrętach drogi, nie usunięto wiatrołomów z poboczy 
i nie pogłębiono rowów odprowadzających wodę. 

Pismo Pana W. R. stanowi skargę na bezczynność Dyrektora Powiatowej Służby 
Drogowej w Olsztynie. Zgodnie z art. 229 pkt 4 Kodeksu postępowania administracyjnego 
skargi na kierowników powiatowych jednostek organizacyjnych rozpatruje rada powiatu. 

Przewodniczący Rady Powiatu skierował skargę do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Powiatu w Olsztynie. 

Komisja rozpatrywała skargę na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2020 r. Zapoznała się 
z jej treścią i innymi materiałami dotyczącymi sprawy, w tym wyjaśnieniami Powiatowej 
Służby Drogowej w Olsztynie. Dyrektor PSD przedłożył Komisji szczegółowy wykaz prac 
wykonanych na drodze Cerkiewnik - Różynka w terminie od 30 marca do 13 sierpnia 2020 r.,  
obejmujący datę wykonania, zakres robót, kilometraż i wykaz użytych materiałów.  

Komisja, po zapoznaniu się z dokumentami i wyjaśnieniami, ustaliła, że: 
- w przedmiotowym okresie Powiatowa Służba Drogowa 13-krotnie dokonywała napraw 
przedmiotowej drogi. Prace obejmowały m.in. uzupełnianie i naprawy nawierzchni, równanie 
drogi, czyszczenie i odmulanie studni odpływowych, odmulanie i pogłębianie rowów,   
- odcinek drogi brukowej, o którym mowa w skardze, był naprawiany w kwietniu 2019 roku,  
w ramach prac uzupełniono destruktem nierówności, pogłębiono i oczyszczono rowy, 
- wiatrołomy, o których mowa w skardze znajdują się poza pasem drogi powiatowej,  
- koszenie poboczy przedmiotowej drogi zostało wykonane w dniu 5 czerwca br., 
- planowana jest gruntowna przebudowa drogi powiatowej Nr 1428N Cerkiewnik-Różynka 
w ramach programu Fundusz Dróg Samorządowych. Wniosek o dofinansowanie inwestycji 
został złożony do Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. 

W związku z powyższym Komisja Skarg Wniosków i Petycji uznała, że skarga Pana W. 
R. na bezczynność Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej nie znajduje odzwierciedlenia w 
faktach i proponuje uznać skargę za bezzasadną. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że zna tą drogę i dziwi się, że ma ona jeszcze 

status drogi powiatowej. To jest droga gruntowa i należałoby podjąć jakieś działania, żeby np. 
obniżyć jej status, bo naprawdę to jest trzeci świat. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski odczytał treść uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej 
w Olsztynie (stanowi załącznik 18 do protokołu).  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 10 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech 
Nitkowski, Zbigniew Szczypiński, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak 
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Abako 
NIEOBECNI (10) 
Zbigniew Czabrycki, Grzegorz Drozdowski, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Artur Wrochna 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XVI/192/2020 w sprawie 
rozpatrzenia skargi na bezczynność Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie. 
 

            Załącznik nr 18 
 
Pkt 14. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 Pan Jerzy Laskowski poinformował, że wpłynęło pismo od Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego z informacją o udzieleniu dotacji Parafii Greckokatolickiej pw. św. 
Mikołaja w Dobrym Mieście na remont dachu kościoła w wysokości 30.000 zł (załącznik nr 19 
do protokołu).Wpłynęło również pismo od Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w 
Olsztynie z informacją o udzieleniu dotacji (załącznik nr 20 do protokołu): 
- Parafii Greckokatolickiej pw. św. Mikołaja w Dobrym Mieście w wysokości 20.000 zł, 
- Domowi Zakonnemu w Barczewie Prowincji św. Franciszka z Asyżu (łącznie 170.000 zł na 
2 zadania), 
- Parafii Rzymskokatolickiej Znalezienia Krzyża Świętego w Klebarku Wielkim – 60.000 zł, 
- Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Anny i św. Jerzego w Radostowie – 20.000 zł, 
- Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Jana Apostoła w Bartągu – 10.000 zł. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że wpłynął wyrok Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Olsztynie, w którym stwierdza się nieważność w całości uchwały Nr 
XXXVII/356/2018 Rady Powiatu w Olsztynie z dnia 26 października 2018 r. w sprawie 
ustalenia wysokości opłat na rok 2019 za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 
obiektów pływających z obszaru wodnego w granicach administracyjnych Powiatu 
Olsztyńskiego (załącznik nr 21 do protokołu). 

Wpłynęło również rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Warmińsko-Mazurskiego 
stwierdzające nieważność § 6 uchwały Nr XV/171/2020 Rady Powiatu w Olsztynie z dnia 25 
czerwca 2020 r. w sprawie zmiany nazwy Powiatowej Szkoły Muzycznej I stopnia w Dywitach 
w części dotyczącej sformułowania „i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego” (załącznik nr 22 do protokołu). 

Pan Przewodniczący poinformował, że ustawa prawo wodne nakłada na kierowników 
nadzoru wodnego obowiązek przedstawienia właściwej radzie powiatu rocznego sprawozdania 
z działań podejmowanych na terenie powiatu – sprawozdania, które wpłynęły są do zapoznania 
się w biurze rady. (załącznik nr 23 do protokołu). 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że odbyła się kontrola Regionalnej Izby 
Obrachunkowej za 2019 rok. Ta kontrola zakwestionowała uchwałę w sprawie wypłaty diet 
radnych na 2019 rok i chciała dać zalecenia. Jednak po tym, jak zobaczyli naszą nową uchwałę, 
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to zaleceń nie będzie, dlatego dzięki temu, że zmieniliśmy uchwałę w sprawie diet radnych 
wyprzedziliśmy działania Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

Pan Zbigniew Szczypiński powiedział, że chciałby, aby na sesję wrześniową 
przygotować informację na temat Funkcjonowania Powiatowej Szkoły Muzycznej I stopnia w 
Dywitach. Pan radny powiedział, że usłyszał, iż nadzór Wojewody zakwestionował sprawy 
związane z ogłaszaniem w Dzienniku Urzędowym. Jak to wszystko funkcjonuje szczególnie na 
linii Powiat Olsztyński – Ministerstwo Kultury. Czy coś nowego się zdarzyło między tą 
dokumentacją, którą owego czasu otrzymali radni drogą mailową a między 26.06.2020 roku, 
kiedy to przyjęliśmy kosmetyczną uchwałę w sprawie zmiany nazwy.  
 

Pkt 15. Zamknięcie obrad Sesji. 

Pan Przewodniczący podziękował wszystkim radnym i zamknął obrady XVI sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 26 sierpnia 2020 r. 

 
Protokołowali: 
Piotr Ulatowski 
Iwona Zaworska 
Marta Kuczyńska 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności. 
2. Lista pracowników Starostwa. 
3. Porządek obrad. 
4. Uchwała Nr XVI/181/2020 w sprawie wyboru Komisji Skrutacyjnej w celu 

przeprowadzenia wyborów tajnych na Sesji Rady Powiatu w dniu 26 sierpnia 2020 roku, 
5. Protokół Komisji Skrutacyjnej z głosowania nad wyborem członka Zarządu Powiatu w 

Olsztynie,  
6. Uchwała Nr XVI/182/2020 w sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu w Olsztynie, 
7. Uchwała Nr XVI/183/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Powiatu 

Olsztyńskiego na 2020 rok,  
8. Uchwała Nr XVI/184/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2020-2035, 
9. Uchwała Nr XVI/185/2020 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Zespołu 

Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście, 
10. Uchwała Nr XVI/186/2020 w sprawie podniesienia wynagrodzenia rodzin zastępczych 

zawodowych, rodzin zastępczych zawodowych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego 
oraz prowadzącym rodzinne domy dziecka w Powiecie Olsztyńskim, 

11. Uchwała Nr XVI/187/2020 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
publicznych i niepublicznych szkół i placówek na terenie Powiatu Olsztyńskiego 
prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub 
osoby fizyczne oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystania, 

12. Uchwała Nr XVI/188/2020 w sprawie powierzenia Gminie Dywity realizacji zadania 
polegającego na zarządzaniu drogą powiatową, 

13. Uchwała Nr XVI/189/2020 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Dywity, 
14. Uchwała Nr XVI/190/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzypowiatowego w sprawie powierzenia Powiatowi Olsztyńskiemu przez Gminę 
Olsztyn - miasto na prawach powiatu, zadania organizatora publicznego transportu 
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zbiorowego na liniach powiatowej komunikacji zbiorowej o charakterze publicznym 
łączących oba powiaty, 

15. Skarga na działania Dyrektora powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie. 
16. Uchwała Nr XVI/191/2020 w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora 

Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie, 
17. Skarga na bezczynność Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej. 
18. Uchwała Nr XVI/192/2020 w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Dyrektora 

Powiatowej Służby Drogowej w Olsztynie. 
19. Pismo z dnia 16.07.2020 roku z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w 

sprawie udzielenia dotacji. 
20. Pismo z dnia 28.07.2020 roku Z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Olsztynie 

w sprawie udzielonych dotacji. 
21. Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie z dnia 3 marca 2020 roku. 
22. Rozstrzygnięcie Nadzorcze Wojewody z dnia 10 lipca 2020 roku. 
23. Sprawozdania z działalności Nadzoru Wodnego w Mrągowie, Olsztynie, Olsztynku, 

Lidzbarku Warmińskim. 
 

 


